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عرضه اوراق ســپرده 3۰ درصدی به صورت مقطعی در 
کنترل نرخ ارز اثرگذار بود .با این حال باید بانک های سالم 
و شــفاف بتوانند نرخ بهره را خودشــان مشخص کنند؛ در 
این صورت بخشی از سرمایه گذاری ها به سمت سپرده های 
بانکی حرکت می کند.عوامل مختلفــی می تواند در ارزش 
پول های ملی و همچنین بهای ارز اثرگذار باشد، اظهار کرد: 
به طور کلی، سیاســت گذاری های غلط در ابعاد مختلف اثر 
خود را در ارزش پول در برابر ارزهای خارجی در بلند مدت 

نشان می دهد. 
حال ممکن است در مقاطعی بانک های مرکزی بخشی از ذخایر 
 خود را به بازار تزریق کرده تا بتوانند به صورت مقطعی نرخ ارز را

 مهار و تثبیت کنند.
 این اقدامات جنبه موقت داشته و در شرایطی که شوک 
اقتصادی وارد شــود و همچنین با توجه به وجود شــرایط 
تورمی، وقتی نگرانی ها نســبت به آینــده افزایش یابد، بی 
شک بازار نسبت به تحولات و شوک های اقتصادی واکنش 
نشان می دهد در این صورت شاهد افزایش نرخ ارز و بهای 

ارزهای خارجی هستیم.
انتخابات اخیر مجلس و همچنین نتایج انتخابات حزبی و 
مقدماتی در ایالت های آمریکا یکی از عواملی بود که بازار با 
توجه به نگرانی های سیاسی - اقتصادی نسبت به آن واکنش 
نشان داد و مجددا نرخ ارز افزایش پیدا کرد؛ به بیانی نتایج 
انتخابات درون حزبی آمریکا و همچنین در کنار آن مسئله 
برگزاری انتخابات مجلس در هفته های گذشته، نگرانی هایی 
را نسبت به جهش نرخ ارز در آینده ایجاد کرد و متعاقب آن 
تقاضا برای ارز بالا رفته که موجب افزایش نرخ ارز در هفته 
اخیر شد. تقاضای آخر سال برای ارز به دلیل مسافرت بخشی 
از مردم به خارج از کشور و همچنین تسویه های مالی از سوی 
تاجران برای پرداخت بدهی های ارزی خود در ماه های آخر 
سال نیز یکی دیگر از عوامل افزایش تقاضا برای ارز است که 
در افزایش بهای ارز اثرگذار است و به صورت طبیعی شرایط 
مدیریت نرخ ارز را برای بانک مرکزی در پایان سال سخت تر 
می کند. با این حال به نظر می رسد با توجه به شرایط روانی 
بازار آزاد، نگرانی های سیاســی و بین المللی اثر بیشتری بر 

افزایش نرخ ارز داشته باشد.
 قبــل از اقدام بانک مرکزی نرخ ارز از محدوده ۶۰ هزار 
تومان عبور کرده بود که بعد از تصمیم بانک مرکزی مبنی 
بر انتشــار و عرضه اوراق 3۰ درصدی شاهد کاهش قیمت 
نرخ ارز در بازار آزاد و رسیدن آن به محدوده نزدیک به ۵۰ 

هزار تومان بودیم.
 اگرچه نمی توان با قاطعیت گفت که عامل کاهش نرخ 
ارز فقــط برنامه عرضه اوراق بود، اما بی شــک همزمانی و 
همبستگی و اثر آن بر کاهش و کنترل قیمت ارز را نمی توان 

کتمان کرد.
 باید به این نکته توجه داشت که اگر برنامه عرضه اوراق 
توســط بانک مرکزی نبود، امکان داشت در آن برهه زمانی 
قیمت دلار افزایش بیشتری داشته باشد و امروز شاهد نرخ 

ارز با بهایی بیشتر از بهای فعلی باشیم.
 اگر حباب وجود داشــته باشد باید این حباب مانند ابر 
حباب بورس که در ســال ۱3۹۹ به وجود آمد و بعدا شاهد 
از بین رفتن آن بودیم در نهایت برداشــته و از میان برود، 
اما وقتی شاهد کاهش ناگهانی و ریزش قیمت ارز نیستیم، 
نشــان می دهد حبابی در بــازار ارز وجود ندارد و حتی این 
سیاســت های مقطعی و کوتاه مدت مهار تورم است که تا 

حدودی افزایش ناگهانی نرخ ارز را کنترل کرده است.
 با این حال در برخی شــرایط و شوک های اقتصادی و 
همچنین افزایش های هیجانی، شاهد وجود حباب در بازار 
ارز بوده ایم که موجب افزایش نرخ ارز شد اما در نهایت این 

حباب از میان رفته و به قیمت قبلی خود بازگشته است.
 به نظر می رسد مجموعه دولت به صورت مقطعی آنچه 
توانسته انجام داده است. برای مثال انتشار اوراق سپرده 3۰ 
درصدی در مقطع خودش اثر مناســبی بر جای گذاشت و 
نتیجه قابل قبولی داشت. همچنین بانک مرکزی در تلاش 
است نرخ رشــد نقدینگی را در محدوده 2۵ درصد کنترل 
کند. همچنین برای جلوگیری از شوک اقتصادی، حامل های 

انرژی در سال جاری افزایشی نداشت.
 باید بر این وافق باشــیم که یکی از مســائل اصلی در 
کشور وجود تحریم ها است و مشکلات ساختاری اقتصادی 
را نمی توان با سیاســت های مقطعی برطرف کرد، اما برخی 

اقدمات نیز می تواند اثر گذار باشد.

یادداشت

اورونوف - ترابی 
 لذت پیروزی
 با فوتبال زیبا

شرط واقعی 
شدن حقوق 
نیروهای کار

آیا طلا در 
 وضعیت
 خرید است؟

وعده های مدیران 
خودروسازی پایان می یابد

افزایش 210 درصدی واردات 
گوشت قرمز

کالابرگ در سفره 50 میلیون 
ایرانی

احداث 1۷ هزار و 500 مگاوات 
نیروگاه توسط صنایع

معاون رفاه و امور اقتصادی وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی از ۳۰ برابر شدن استفاده مردم 

از طرح فجرانه...

دولت سیزدهم برای عدم نوسان قیمت گوشت 
قرمز اقدام به واردات گسترده گوشت قرمز به 

کشور کرده و آن طور که مسئولان وزارت ...

مدیران خودروسازی وعده داده بودند که 
برای سال 14۰2،  افزایش تولید خواهند داشت 

و با عرضه انبوه محصولات خود...

ر اساس تفاهم نامه ای که سال گذشته بین وزارت 
نیرو و صمت امضا شد صنایع بزرگ برای احداث 
1۷ هزار و ۵۰۰ مگاوات نیروگاه وارد عمل شدند...
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امضای بزرگترین قرارداد گازی تاریخ کشور در دولت سیزدهم

سود آوردی ۹۰۰ 
میلیارد دلاری 
با افزایش 
برداشت از 
پارس جنوبی

   فروش پوشاک با دلار و یورو در برخی مزون ها
ســخنگوی ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز گفت: در همین هفته تا ســاعات پایانی روز 
گذشــته به صورت ویژه مزون هایی که از ســوی بخش های اطلاعاتی شناســایی شده 
بودند برخورد صــورت گرفت و نکته جالب این بود که رســیدهایی که به مشــتری داده 
 شــده بود بر اســاس یورو بود و همانجا تبدیل به ریال می شــد و گاهی هم مشــتری با 

پرداخت ارز تسویه می کرد.
ضربه زدن به عرضه کنندگان کالاهای محرز قاچاق در تمام گروه های کالایی با اولویت بندی 

پوشاک، لوازم خانگی، دخانیات و غیره پیگیری شد.

برنامه ریزی برای افزایش سهم اقتصاد ایران از دریا
مدیرعامل سازمان بنادرودریانوردی برنامه ریزی برای افزایش سهم اقتصاد ایران 
از دریا خبر داد و گفت: در سال آینده برای اجرایی سازی سه راهبرد و موضوع 
محوری »اقتصاد دریا«، »ترانزیت« و »مدیریت لجستیک« برنامه ریزی شده است.

به گزارش از ســازمان بنادرودریانوردی، علی اکبر صفایی در همایش سالانه 
مدیران این ســازمان، اظهار داشــت: یکی از راهبردهای سازمان بنادر در بخش 
بین الملل پیگیری استقرار و مشارکت نماینده دائمی جمهوری اسلامی ایران در 
ســازمان بین المللی دریانوردی خواهد بود.وی افزود: در راستای سیاست دولت 

برای توســعه همکاری  های اقتصادی با کشورهای همسایه، سال آینده باید دو 
راهبرد توســعه ترانزیت و ســرمایه گذاری خارجی در بنادر تقویت شود.معاون 
وزیر راه و شهرســازی با تاکید بر هوشــیاری معاونت دریایی ســازمان بنادر در 
موضع گیری سریع و دقیق دریایی، با هرگونه اتفاقات تنش زا و غیرقانونی، اظهار 
کرد: بی تردید در جنگ مستقیم با آمریکا و اسرائیل قرار داریم، بنابراین معاونت 
دریایی ســازمان بنادر باید برای هرگونه شرایط سخت، با برنامه و موضع گیری 

دقیق و درست، مهیا باشد.

امضای بزرگترین قرارداد گازی تاریخ کشور در دولت سیزدهم
مرتضی قدیمی  -  وزیر نفت پس از امضای بزرگترین قرارداد گازی تاریخ کشور به ارزش 2۰ میلیارد دلار برای فشارافزایی میدان مشترک پارس جنوبی با انتقاد از کم کاری دولت گذشته در توسعه این پروژه گفت: 

می توانستیم در ۸ سال پیش شاهد اجرای این پروژه باشیم که به شکر خدا این تصمیم در این دولت گرفته شد.

خوشبختانه قبل از 
اینکه افت فشار در 

مخازن گاز رخ دهد، 
جلوی آن را گرفتیم و 
سبب افزایش ظرفیت 

برداشت تا TCF ۹۰ شدیم 
که سبب ایجاد عایدی 

۹۰۰ میلیارد دلاری برای 
کشور خواهد شد.

نفت صادر می کنیم و موفقیت های دولت سبب شــد که دشمن روی این صنعت تاکید کند؛ 
چنانچه در ۴ خط شبکه سراسری گاز اقدام خرابکارانه انجام دادند اما با اقدام جهادی توانستیم 
این مشکلات را رفع کنیم.وی تاکید کرد: نه تحریم ها توانست مانع کار و پیشرفت ما شود و نه 
خرابکاری ها؛ و اکنون شاهد افزایش رشد اقتصادی طبق آمار بانک مرکزی هستیم.قراداد اجرایی 
طرح فشارافزایی میدان گازی پارس جنوبی امروز با ۴ شرکت ایرانی پتروپارس، اویک، قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیا و مپنا امضا شد.میزان سرمایه گذاری در این طرح، 2۰ میلیارد دلار بوده 
که ۹۰ تریلیون فوت مکعب گاز و 2 میلیارد بشکه میعانات گازی به تولید کشور اضافه می کند 

که ارزش آن ۹۰۰ میلیارد دلار است.
در طرح فشارافزایی، منطقه خلیج فارس به ۷ هاب تقسیم می شود و هر هاب دارای ۴ سکو و 
مجموعا 2۸ سکو می باشد. از این تعداد ۱۴ سکو مختص فشارافزایی است که ۴ توربوکمپرسور 

3۰ مگاواتی بر روی هر یک از آنها مستقر می شود.

 وزیر نفت با تاکید بر اینکه تحریم ها و خرابکاری ها نتوانســت مانع 
رشد و پیشــرفت صنعت نفت شــود، گفت: با وجود تحریم ها به هر 
کجا که اراده کنیم نفت صادر می کنیم و با اقدام جهادی مشــکلات 
را رفع کردیم.جواد اوجی در مراسم امضای قراردادهای اجرای طرح 
فشارافزایی میدان مشترک پارس جنوبی با پیمانکاران ایرانی، اظهار 
کرد: اکثر ذخایر گازی کشــور در پارس جنوبی قرار دارد و خوراک 
پالایشگاه، پتروشیمی و حتی تولید بنزین کشور نیز به پارس جنوبی 
وابسته است.وی افزود: می توانستیم در ۸ سال پیش شاهد اجرای این 
پروژه باشیم، اما برای اجرای این پروژه نیاز به تصمیم گیری بود که به 
شکر خدا این تصمیم در این دولت گرفته شد؛ چنانچه در دوسال اخیر 
چنین تصمیم بزرگی را گرفتیم.وزیر نفت گفت: تولید گاز از پارس 

جنوبی به صورت میانگین برابر با ۷۰۷ میلیون متر مکعب است و این 
تولید به معنای افت فشار است.

اوجی بیان کرد: خوشــبختانه قبل از اینکه افت فشار در مخازن گاز 
رخ دهد، جلوی آن را گرفتیم و سبب افزایش ظرفیت برداشت تا ۹۰ 
TCF شدیم که سبب ایجاد عایدی ۹۰۰ میلیارد دلاری برای کشور 
خواهد شد.وی ادامه داد: توسعه میدان آزادگان نیز در دستور کار قرار 
گرفته که با حضور رییس جمهور عملیاتی خواهد شد و ما در این کار 
فازهای مرزی را در اولویت قرار داده ایم.وزیر نفت اعلام کرد: ذخیره 
سوخت خود را در سال جاری به یک میلیارد لیتر و ذخیره گاز را نیز 

به 3 میلیارد متر مکعب افزایش دادیم.
اوجی گفت: با وجود سنگین ترین تحریم ها به هر کجا که اراده کنیم 
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کارگروه مقابله با پولشویی بریکس تشکیل شده است
 رئیس مرکز اطلاعات مالی با بیان اینکه حدود سه ماه است که شورای مبارزه با پولشویی 
و تامین مالی تروریسم بریکس تشکیل شده، گفت: تا امروز این شورا سه جلسه تشکیل 
داده و درمورد نحوه استقرار دبیرخانه این شورا و نحوه تعامل و همکاری بین اعضا برای 
رسیدن به اهداف مورد انتظار شورای مبارزه با پولشویی و تامین مالی تروریسم بریکس 
بحث شده است.هادی خانی در حاشیه نشست »ارائه گزارش عملکرد و تبیین برنامه های 
سال ۱۴۰3 مرکز اطلاعات مالی« و در جمع خبرنگاران افزود: امروز نشست سالانه مدیران 
مبارزه با پولشویی دستگاه های اجرایی و اشخاص مشمول و دستگاه های متولی نظارت 
در قانون مبارزه با پولشویی را داشتیم، چه دولتی، چه غیردولتی. هدف از برگزاری این 
نشست تبیین برنامه های مبارزه با پولشویی کشور در سال آینده است که ما چه اقدامات 
و برنامه هایی را در سال آینده در راستای تقویت جبهه مبارزه با پولشویی و مبارزه با تأمین 
مالی تروریسم در کشور در دستور کار داریم. این برنامه ها کاملا ملی است، کاملا تیمی و 
به صورت گروهی باید اجرا و عملیاتی شود. در این نشست نکات را تبیین کردیم و گفتیم 
و نحوه انجام کارها را توضیح دادیم و در چند محور مباحث را برای ســال آینده تعریف 

کردیم که لازم است تمامی اشخاص مشمول و دستگاه متولی نظارت در قانون مبارزه با 
پولشویی و مقررات مرتبط با این قانون پای کار بیایند.وی اظهار داشت: قبل از هر چیز 
بحث آموزش و فرهنگســازی است که لازم داریم حتما ســال آینده اقدامات گسترده 
تری را در خصوص آموزش قوانین و مقررات مبارزه با پولشویی برای خواص و آموزش 
مصادیق پولشویی و جرایم منشأ پولشویی برای عوام داشته باشیم که در دستور کار داریم 
در مرکز ارتباطات مالی و تقســیم کار هم بین افراد مشمول انجام دادیم که کار در این 
حوزه برنامه ریزی شود و در چارچوب استانداردها و توصیه های ابلاغی مرکز ارتباطات 
مالی این آموزش ها برنامه ریزی شود و در سطوح مختلف انجام شود. البته در سال جاری 
بالغ بر یک میلیون نفر ساعت آموزش را در دستور کار داشته ایم که باید در سال آینده 
چندین برابر شود، چون ضعف زیادی را در حوزه آموزش در مبارزه با پولشویی در کشور 
احصا کردیم که ان شاءالله این برنامه ریزی انجام شود.خانی گفت: محور بعد اجرای کامل 
سند ملی ارزیابی ریسک کشور است که در بهمن سال جاری با حضور وزیر امور اقتصادی 
و دارایی این سند رونمایی شد. در این سند آسیب های فرآیندی، ساختاری، داده ای و 

زیرساختی دستگاه های مختلف در حوزه های پولی، مالی، بانکی، بیمه ای و مشاغل مالی 
و مشاغل غیرمالی و حوزه های دیگر احصا شد و برای هر کدام اقدامی را تعریف کردیم. 
این برنامه اقدام سال آینده به دستگاه های مربوطه ابلاغ می شود و مرکز ارتباطات مالی 
بر اجرای این برنامه برابر قانون و مقررات نظارت خواهــد کرد و برابر آیین نامه اجرایی 
قانون مبارزه با پولشویی، گزارش اقدامات دستگاه ها سالانه در اختیار دفتر مقام رهبری 
و سران سه قوه قرار خواهد گرفت که یکی از موضوعات ما در این همایش، نحوه اجرای 
این سند بود که تشریک مســاعی کردیم و مطالبی را به دوستانمان در حوزه مبارزه با 
پولشویی منتقل کردیم.رئیس مرکز اطلاعات مالی وزارت اقتصاد گفت: تا به امروز بالغ 
بر ۴۰۰ نفر مدیر مبارزه با پولشویی را به خصوص در سال اخیر احراز صلاحیت کردیم. به 
اشخاص مشمول اعلام کردیم که احکام اینها صادر شود. در این همایش اکثر این افراد 
حضور داشتند. سال آینده این روند شناسایی و توسعه زیرساخت مبارزه با پولشویی در 
سایر اشخاص مشمول با قوت بیشتری ادامه پیدا خواهد کرد و اشخاص مربوط به مبارزه 

با پولشویی را بررسی خواهیم کرد.



اقتصاد کلان 
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وعدههایمدیرانخودروسازیپایانمییابد
مریم لطفی    |  مدیران خودروسازی وعده داده بودند که برای سال 1402،  افزایش تولید خواهند داشت و با عرضه انبوه محصولات خود می توانند 

وضعیت بازار را کنترل کنند و همچنین به تقاضاهای سرگردان پاسخ بدهند تا بساط سوداگری از این بازار برچیده شود.

مدیر عامل شرکت ملی نفت ایران گفت: با افزایش برداشت از پارس جنوبی 900 میلیارد دلار عاید کشور خواهد شد.
 محسن خجسته مهر مدیر عامل شرکت ملی نفت ایراندر آئین امضای قرارداد اجرایی طرح فشار افزایی میدان مشترک پارس جنوبی با پیمانکاران اصلی گفت: و قرارداد اجرایی میدان پارس 
جنوبی توسط پیمانکاران ایرانی امضا می شود امروز مردم باید شاهد باشند که به پیمانکاران ایرانی اعتماد دارند چرا که پیمانکاران داخلی پارس جنوبی را به ثمر رساندند و امروز پارس جنوبی 

بار دیگر متولد خواهد شد.
وی ادامه داد: نقشی که پارس جنوبی در تولید گاز دارد و جلوگیری از مهاجرت گاز این طرح فشار افزایی از مهمترین طرح ها است.

مدیر عامل شرکت ملی نفت ایران خاطر نشان کرد: این طرح از نظر گستردگی و ابعاد اجرایی طرحی بسیاری بزرگ است و مقام معظم رهبری فرمودند ما نباید کارهای خود را شرطی کنیم 
و مهمترین اقدامات را خودمان اجرا کنیم.

سود آوردی ۹00 میلیارد 
دلاری با افزایش 

برداشت از پارس جنوبی

  تاکید رئیس اتــاق بازرگانی ایران به 
همکاری دولت با بخش خصوصی

رئیس اتــاق بازرگانی ایران ضمن تاکید کرد: 
مســئولان باید برای رفع نارسایی و کمبودهای 
موجود در جامعه تلاش بیشتری کرده و با بخش 

خصوصی همکاری بیشتری داشته باشند.
صمد حســن زاده در دهمین جلســه هیئت 
نمایندگان اتاق ایران دوره دهم گفت که وضعیت 
اقتصاد و معیشت در شان مردم نیست و مسئولان 
باید با بخش خصوصی همکاری بیشتری داشته 
باشــند.رئیس اتاق بازرگانی ایران  اظهار کرد: در 
حال حاضر  مســئولان آمادگی حل مســائل را 
داشــته و همچنین آماده هستند از نظرات شما 
به ویژه نظرات علمی و کارشناسی استفاده کنند. 

 روزانه ۳هزار خدمات امدادی خودرو به 
مردم ارایه می شود

 مدیرعامل امداد خودرو ایران گفت: روزانه سه 
هزار خدمات امدادی در مدت زمان میانگین ۲۵ 

دقیقه به مردم ارایه می شود.
 سید عباس میرحســینی امروز یکشنبه در 
نشستی با خبرنگاران اظهار داشت: از تکنولوژی های 
جدید در مرکز تماس امداد خودرو استفاده کرده ایم 
و کارشناسان در هر لحظه ۵00 تماس را پاسخگو 
هستند.وی افزود: این شرکت سال ۱۳۸۷ با هدف 
ارایه خدمات مناســب به رانندگان تاسیس شد 
اکنون ۱0 دفتر منطقه ای داریم و ۱00 هزار روستا 
۲00 هزار کیلومتر را پوشش می دهیممدیرعامل 
امداد خودرو ایران ادامه داد: همچنین هزار و ۵00 
متخصص امدادگر داریم که خدمات این شرکت به 

صورت شبانه روزی ارایه می شود.
وی از اجرای طرح امداد نوروزی از ۲۴ اسفندماه 
خبر داد و گفت: مردم از امدادخودروهای قانونی 
اســتفاده کرده و برای هر خدمتــی که دریافت 
می کننــد فاکتــور دریافت کننــد ضمن اینکه 

09۶۴۴0 سایت امداد خودرو نیز فعال است.
میرحســینی عنوان کــرد: در ســال جدید 
برنامه های متنوعی برای افزایش ســطح خدمات 
داریم، در این باره با پلیس راهور همکاری خوبی 
داریم.وی با بیان اینکه به دنبال ارایه خدمات بهتری 
به مشتریان هستیم گفت: در بعضی از بزرگراه ها از 
جمله الغدیر و تهران-شمال قرارداد بسته ایم، هر 
چند این مسیرها برای شرکت هزینه بر است؛ اما 
اولویت ما خدمات رسانی به مردم است.مدیرعامل 
امداد خودرو ایران بیان داشت: ۳0 درصد خدمات 
امدادی منجر به حمل خــودرو به نمایندگی ها 
و تعمیرگاه های اســتاندارد و ۷0 درصد در محل 
منجر به تعمیر و راه اندازی با نرخ های اســتاندارد 
در میانگین زمان ۲۵ دقیقه هستیم.به گفته وی، 
در خدمات رســانی امدادی، ۱۲0 فعالیت با ۴00 
قطعه انجام می شود.میرحسینی با اشاره به اینکه 
پوشش خدمات گارانتی سیار ایران خودرو سه ساله 
اســت گفت: بر روی هر محصولی این خدمات را 
داریم.وی ابراز کرد: بســیاری از امدادخودروها در 
بزرگراه ها مجــوز ندارند؛ زیرا نظارت بر روی آنها 
صورت نمی گیرد؛ اما تعــدادی از امدادخودروها 
توسط اتحادیه ها مجوز می گیرند که استانداردسازی 
شده اند.مدیرعامل امداد خودرو ایران خاطرنشان 
کرد: با همکاری پلیس به دنبال ارایه سکویی برای 
خدمات امدادی هســتیم تا همه خدمات با یک 

قیمت واحد خدمات را ارایه کنند.

  نقــش شــرکت های دانش بنیان در 
تاب آوری صنعت هوانوردی کشور 

رئیس ســازمان هواپیمایی کشــوری گفت: 
شــرکت های دانش بنیان در حــوزه نگهداری و 
تعمیرات تاب آوری صنعت هوانوردی کشــور را 
افزایش داده اند.به گزارش از وزارت راه و شهرسازی، 
محمد محمدی بخــش، در گفت وگویی با بیان 
اینکه شرکت های دانش بنیان در حوزه نگهداری 
و تعمیرات تاب آوری صنعت هوانوردی کشــور را 
افزایش داده اند، اظهار کرد: زنجیره تامین صنعت 
هوانوردی کشــور را شــرکت های دانش بنیان با 
تعمیرکنندگان و تامین کنندگان قطعات ناوگان 
هواپیمایی کشــور تشــکیل می دهد و سازمان 

هواپیمایی از آنها پشتیبانی و حمایت می کند.
معاون وزیر راه و شهرسازی بیان کرد: سازمان 
هواپیمایی به شرکت های دانش بنیان برای استقلال 
و تاب آوری کمک می کند تا در این شرایط سخت 

یاری رسان صنعت هوانوردی کشور باشند.
وی خاطرنشان کرد: این شرکت ها از بالاترین 
سطح اســتاندارد و گواهینامه های بین المللی که 
ســازمان هواپیمایی کشوری با سختگیری تمام 
اعطا می کند بهره مند هستند و بر اساس همین 

گواهینامه ها خدمات خود را ارائه می کنند. 

 2۳۵ لیتر در شبانه روز سرانه مصرف آب 
شرب هر ایرانی

 مدیــرکل دفتر مدیریت مصرف آب، خدمات 
مشــترکان و کاهش هدررفت شرکت مهندسی 
آب و فاضلاب کشــور گفت: ســرانه مصرف کل 
 آب شــرب در ایران شامل مصارف خانگی و غیر

 خانگی اســت کــه این رقم ۲۳۵ لیتــر به ازای 
هــر نفــر در شــبانه روز اعلام شــده اســت.به 
گــزارش از وزارت نیــرو، علی ســید زاده افزود: 
 این رقــم در برخی از کلان شــهرهای کشــور

 از جمله تهران به بیش از ۲۴۵ لیتر در شبانه روز 
می رسد.

W W W .  A V A Y E E G H T E S A D . I R

 در نیمه اول ســال، به نظر می رسید که وضعیت تولید در حال بهبود 
است و خودروسازان می توانند به سمت تولید حداقل یک میلیون و ۵00 
هزار دســتگاه خودرو بروند. اما گویا افزایش تولید فقط یک وعده بود چرا 
که آمارهای رسمی ارائه شده به کدال بورس نشان می دهد که آبی پوشان 
و نارنجی پوشان جاده مخصوص به تعهدات خود پایبند نبودند؛ سایپایی ها 

۶درصد و ایران خودرویی ها ۸ درصد کاهش تولید داشتند.
سیگنال کاهش تولید را سفته بازان بازار، خیلی زودتر احساس می کنند 
و بعضاً با نگهداری خودرو و عرضه قطره چکانی ســبب می شوند که شیب 
افزایش قیمت خودرو در بازار بیشتر شود. قاعدتاً اگر خودروسازان به تعهدات 
خود عمل می کردند،  در ماه های پایانی ســال، وضعیت بازار خودرو بسیار 

مناسب تر بود و مردم هم با نوسان قیمت روبه رو نمی شدند.
مدیران خودروسازی طی این مدت بیشتر وقت و انرژی خود را برای آن 
گذاشتند که قیمت گذاری خودرو با شورای رقابت نباشد و حتی قیمت ها ۵ 
درصد کمتر از حاشیه بازار باشد؛  البته تا حدودی هم موفق شدند که شورای 
رقابــت را کنار بگذارند. به طور قطع، اگر این وقت و انرژی صرف بهره وری 
شرکت های خودروساز شده بود، اکنون شرایط بهتر بود و حتی پایان سال 

می توانستیم در رشد تولید عددهای خوبی را ثبت کنیم.
به هر ترتیب وضعیت پیش آمده تا حدودی مردم را نگران کرده است. 
در بازار خودرو سناریوهای مختلفی برای سال ۱۴0۳، مطرح است. فعالان 
بازار موضوع آزادسازی قیمت خودرو را مطرح  و به مردم توصیه می کنند 
در سال جاری و به هر نحوی که شده خودروی مورد نیاز خود را خریداری 
کنند. اما مدیران خودرســازی مانند سنوات گذشته اعتقاد دارند در سال 
پیش رو با عرضه گسترده و انبوه خودرو می توانند نیاز بازار را تأمین کنند.

حال باید دیــد که مدیرعامل ایران خودرو و مدیرعامل جدید ســایپا 
)مدیرعاملی ســابق ســایپا ۲۶ ماه به مردم وعده داد( چگونه می خواهند 
برای ســال آینده تیراژ تولیدات خود را افزایش دهند تا بخشی از کاهش 

تولید ثبت شده در سال جاری، جبران شود.

در ۱۱ ماه نخســت امسال سایپا مجموعاً ۲۶۵ هزار انواع سواری تولید 
کرده اســت. این درحالی است که در مدت مشابه سال قبل میزان تولید 
محصولات ســواری سایپا ۲۸۲ هزار دســتگاه بود که به منزله کاهش ۶ 
درصدی تولیدات این شرکت در سال جاری است. اوایل سال جاری محمدعلی 
تیموری، مدیرعامل سابق سایپا وعده داده بود که این شرکت در سال جاری 
به رکورد ۸00 هزار تولید خواهد رســید. شرکت ایران خودرو در گزارش 
رسمی به ســازمان بورس که روی سامانه کدال جهت اطلاع سهامداران 
به طور عمومی منتشر شده، اعلام کرد که مجموع تولید محصولات سواری 
این شرکت در ۱۱ ماه نخست امسال به کمتر از ۴9۲ هزار دستگاه رسیده 
اســت. این در حالی است که در همین گزارش اعلام شده مجموع تولید 
محصولات سواری ایران خودرو در ۱۱ ماه نخست سال قبل بیش از ۵۳۷ هزار 
دستگاه بوده است. بدین ترتیب در ۱۱ ماه نخست امسال تولید محصولات 
ســواری در ایران خودرو بیش از ۸ درصد کاهش یافته اســت. مدیرعامل 
ایران خودرو در ابتدای سال جاری وعده افزایش ۵0 درصدی تولید را داده 
بود که مشخص است محقق نشده است. اوایل امسال علیمردان عظیمی 
گفته بود: در ســال ۱۴0۱ گروه صنعتی ایران خودرو موفق به تولید ۵۵0 
هزار دستگاه خودرو سواری شد که این تعداد در سال جاری با افزایش ۵0 
درصدی همراه خواهد بود. بیشــترین کاهش تولید ایران خودرو در گروه 

محصولات پژو، سمند و رانا بوده است.
روند تولیدی که خودروســازان داشتند، باعث شــد که مردم نتوانند 
به موقع خودروهای خود را تحویل بگیرند لذا بخشی از تعهدات ایجاد شده 
به ســال ۱۴0۳،  موکول شده است. وضعیت پیش آمده در شرایطی است 
که ایران خودرو بیشــترین غفلت را در تحویل خودرو داشــته است. ایران 
خودرویی ها کمترین عرضه محصول را در ســال جاری داشتند و به ادعای 
خودشــان در فروش خودرو از طریق ســامانه یکپارچه خــودرو تا پایان 
سال جاری ظرفیت خود را عرضه کردند و دیگر امکان هیچ ثبت سفارش 
جدیدی را ندارند. سایپایی ها هم در سامانه یکپارچه و خارج از آن، فروش 

فوق العاده و پیش فروش داشــتند که ساینا سی ان جی، بیشترین تأخیر را 
در تحویل به مردم داشته است.

عدم تعهد به وعده ها از انتقادات جدی به شرکت های خودروسازی است. 
اگر خودروســازان طبق برنامه تولید پیش رفته بودند، برای سال ۱۴0۳، 

 وضعیت بهتری داشتند.

 رعایت استانداردهای 8۵ گانه
چند ماه پیش  مهدی اســلام پناه رئیس سازمان ملی استاندارد ایران 
ضمن تأکید بر اینکه قانون مربوط به اســتانداردهای اجباری در صنعت 
خودرو قطعاً اجرایی می شود و تولیدکنندگان باید خود را با قوانین استاندارد 
انطباق دهند، اعلام کرد که گروه صنعتی ایران خودرو تا نیمه اسفندماه 
ســال جاری برای تولید خودرو پژو پارس مجــوز تولید دارد و پس از آن 
برابر قانون عمل خواهد شــد و سازمان استاندارد نیز مسئولیتی در قبال 

پیش فروش پس از مهلت قانونی توقف تولید ندارد. 
لذا تولید کنندگان خودرو باید بن سازه های تولیدات خود را منطبق بر 
استانداردهای ملی کشور قرار داده و براساس مجوزهای لازم از جمله رعایت 
استانداردهای ۸۵ گانه اقدام به پیش فروش خودروهای خود کنند. او بیان 
داشــت: از سال ۱۴0۱ ما در قالب اعلام های رسمی به ایران خودرو اعلام 
کرده ایم که این خودرو نمی تواند استانداردهای ۸۵ گانه را لحاظ کند و باید 
برای این موضوع تدبیری بیاندیشند اما به جای بررسی این موضوع فروش 
این خودرو در ســامانه یکپارچه در دستور کار وزارت صمت و خودروساز 
قرار گرفت و آنها خودرویی که می دانستند نمی تواند استانداردهای آن را 

رعایت کنند فروختند.

 به میدان آمدن سازمان های مسئول
پس از اعلام این موضوع، ثبت نام کنندگان در سامانه یکپارچه که ماه ها 
در نوبت تحویل خودروهای پژو پارس بودند؛ اعلام کردند که با توجه به اینکه 
ماه ها قبل این خودرو در سامانه عرضه شده و متقاضیان در نوبت تحویل این 
خودرو قرار دارند؛ خودروساز باید به تعهدات خود در مقابل مشتریان عمل 
کند و نباید تحویل این خودرو به مشتریان متوقف یا خودروی جایگزین 
به متقاضیان معرفی شود و لذا از وزارت صمت، سازمان حمایت، شورای 
رقابت و... خواستند تا به این موضوع رسیدگی شود و خودرو پژو پارس تا 
زمان رفع تعهدات خودروســاز نسبت به ثبت نام کنندگان در سامانه ادامه 
یابد. به دنبال درخواســت های متعدد متقاضیــان خرید پژوپارس که در 
سامانه یکپارچه ثبت نام کرده بودند برای ادامه تولید این خودرو در اوایل 
بهمن امسال مدیرعامل ایران خودرو در حاشیه مراسم تحویل هزار دستگاه 
کامیون به وزارت کشور، گفت: با حمایتی که سازمان ملی استاندارد انجام 
داده است پژوپارس تا پایان سال تولید می شود و هیچ مشکلی نیز در این 

زمینه وجود ندارد.

  وضعیت فعلی مورد رصد ویژه قرار گیرد
حســین رنجبر از فعالان بازار خودرو درباره کاهش تولید شرکت های 
خودروســاز بــه ایران اقتصــادی گفت: در ســال جاری، خودروســازان 
نتوانســتند به تعهدات خود پایبند باشند ولی امیدواریم در سال جدید، 
 اتفاقــات خوبی رخ دهد و شــرکت های خودروســاز بــه وعده هایی که

 می دهند، عمل کنند.
او افزود: تصور ما این اســت که کاهش تولید خودروسازان بیش از ۸ 
درصد اســت. حتی شنیده ایم که بخشی از خودروها با نقص قطعه تولید 
می شود. بر این اساس بهتر است که وضعیت فعلی خودروسازان مورد رصد 
ویژه قرار گیرد و مشخص شود که چرا با وجود بازار خوب و گرم خودرو، 

 تولید کاهشی است.
رنجبر اظهارداشت: خیلی از خودروسازان جهانی دنبال این هستند که 
مشتری برای محصولات خود داشته باشند، آن وقت در ایران با وجود این 
همه مشتری و تقاضا، خودروسازان نمی توانند پاسخگو باشند. این امر نشان 

می دهد شرکت های خودروسازی طبق برنامه پیش نمی روند.
نمونه یکی از بی برنامگی ها،  پژو پارس اســت. ایران خودرو می دانست 
که محصول یادشده استانداردها را پاس نمی کند. اما با این اوصاف نسبت 
بــه فروش این خودرو اقدام کرد. حال کســانی که این خودرو را ثبت نام 
کردنــد برای تحویل آن با چالش مواجه شــدند. مدیران خودروســازی 
 بــا فروش خــودرو به مردم و تحت فشــار قــراردادن سیاســت گذار به 

خواسته خود می رسند.

  روند تولیدی که 
خودروسازان داشتند، 

باعث شد که مردم 
نتوانند به موقع 

خودروهای خود را 
تحویل بگیرند لذا 
بخشی از تعهدات 

ایجاد شده به سال 140۳، 
 موکول شده است. 
وضعیت پیش آمده 

در شرایطی است که 
ایران خودرو بیشترین 

غفلت را در تحویل 
خودرو داشته است.

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران
دوشنبه 1402/12/21
شماره : 1603

بیش از یک میلیون نفر از اینترنت کودک استفاده می کنند

شرط واقعی شدن حقوق نیروهای کار

وزیر ارتباطات گفت: حدود یک سال است که اینترنت کودک و نوجوان راه اندازی 
شده و والدین می توانند با خیالت راحت تنظیماتی را به اختیار در شیوه استفاده از 
فضای مجازی توســط کودکان انجام دهند و طبق آخرین آمار بیش از یک میلیون 

نفر از این سرویس استفاده می کنند.
عیســی زارع پــور - وزیر ارتباطــات و فناوری اطلاعات در حاشــیه رونمایی از 
سیستم های سورتینگ هوشمند پردازش مرسولات پستی در جمع خبرنگاران، درباره 
آخرین وضعیت اینترنت کودکان اظهار کرد: هفته گذشته رویدادی هم به مناسبت 

اینترنت ایمن تر داشتیم که جشنواره ای برگزار شد.
وی افزود: هدفمان در وزارت ارتباطات این است که در راستای مصوبات شورای 
عالی فضای مجازی، فناوری هایی که به خانواده ها کمک می کنند تا کودکان در فضای 
امنی از فضای مجازی اســتفاده کنند. بنابراین این جشنواره برگزار شد و نامزدهای 
دریافت نشان دوست دار خانواده معرفی شدند و در ۲۷ اردیبهشت ماه داوری های ما 
ان شاالله کامل می شود و محصولاتی که مردم می توانند استفاده کنند و امکانات لازم 

برای مراقبت از کودکان در این فضا معرفی خواهد شد.
زارع پور گفت: در کنار این  موضوع حدود یک ســالی است که اینترنت کودک و 

نوجوان با سرشــماره #۴۵۶* راه اندازی شده  که پدر و مادرها می توانند با خیالت 
راحت تنظیماتی را به اختیار در شیوه استفاده از فضای مجازی توسط کودکان انجام 
دهند. براساس بررسی های انجام شده بیش از یک میلیون نفر از این سرویس استفاده 
می کنند البته این آمار برای ســه ماه قبل اســت و آمار جدید توسط دوستان اعلام 

می شود.او همچنین درباره آخرین وضعیت پروژه فیبر نوری توضیح داد: هدف گذاری 
ما برای پروژه فیبر نوری این بود که امسال حدود ۳۵ درصد پوشش برای کل کشور 
ایجاد شود.  وی ادامه داد: تعداد پوشش ایجاد شده اکنون به عدد ۷ میلیون خانوار 
رســیده  که این عدد تا پایان ســال نیز افزایش خواهد داشت و تا چند روز آینده در 

مراسمی ایجاد پوشش برای ۷ میلیون خانوار را اعلام خواهیم کرد.  
وزیر ارتباطات افزود: امیدواریم تا سال آینده این عدد حداقل دو برابر شود. اپراتورها 
مشخص شده اند، شهرها تفکیک شده اند، بیش از ۵00 شهر از ۱۴00 شهر مجوزهای 
لازم و توافق ها را از شهرداری دریافت کرده اند که این مسئله کار را سرعت می دهد.  
وی تاکید کرد: در قانون برنامه و بودجه، بندی آمده که به واسطه آن شهرداری ها 
و نهادهای مربوطه باید برای پروژه فیبرنوری با وزارت ارتباطات همکاری داشته باشند. 
امیدواریم سال آینده سال درخشانی برای پروژه فیبرنوری باشد و ما بتوانیم حداقل 

۶0 تا ۷0 درصد کشور را تحت پوشش قرار بدهیم.  
زارع پور گفت: با فراهم شدن این خدمت می توان سرعت اینترنت را تا حد بالایی 
افزایش داد. اکنون مشــترکینی که از این سرویس استفاده می کنند سرعت های تا 

هزار مگابیت برثانیه را نیز تجربه کرده اند.

اجرای طرح طبقه بندی مشاغل ابزار مطلوبی برای افزایش انگیزه و مسئولیت پذیری 
شاغلان به شمار می رود که ضمن ایجاد انگیزه و روحیه کار، موجب واقعی شدن حقوق 

نیروهای کار می شود.
 بسیاری از کارشناسان و فعالان حوزه کار اجرای طبقه بندی مشاغل را موجب ایجاد 
عدالت و همسان سازی حقوق نیروهای کار و عدم اجرای آن را از جمله علل پایین بودن 
بهره وری و ساعات کار مفید در بنگاه ها عنوان می کنند؛ به زعم آنها اجرای طبقه بندی 
مشاغل تنها به سود کارگران نیست،بلکه در طولانی مدت برای کارفرمایان و صاحبان 
کسب و کار هم مزایای بسیاری دارد.اجرای طبقه بندی مشاغل موجب افزایش انگیزه 
کار و واقعی شــدن حقوق نیروهای کار می شــود؛ از این رو طرح طبقه بندی مشاغل 
باید در تمام کارگاه ها و مجموعه های مشمول قانون کار که بالای ۵0 نفر نیروی کار 
دارند، عملیاتی شود.اجرای طبقه بندی مشاغل موجب افزایش انگیزه کار و واقعی شدن 
حقوق نیروهای کار می شود؛ از این رو طرح طبقه بندی مشاغل باید در تمام کارگاه ها 
و مجموعه های مشــمول قانون کار که بالای ۵0 نفر نیروی کار دارند، عملیاتی شود.

طرح طبقه بندی مشــاغل با هدف برخورداری کارکنان و کارگران مشمول قانون کار 
از مزایای گروه، ســنوات و مزد با رعایت شــرایط احراز شغلی پیش بینی شده که در 

کارگاه های بالای ۵0 نفر کارکن لازم الاجراســت.وزارت کار موظف است طبق قانون 
کار نظام ارزیابی و طبقه بندی مشاغل را با استفاده از استاندارد مشاغل و عرف مشاغل 

کارگری در کشور تهیه کرده و به اجرا درآورد.
در این باره احمد غریوی  - مدیرکل روابط کار، جبران خدمت و بیمه بیکاری وزارت 

تعاون، کار و رفاه اجتماعی ضمن اشــاره به مزیتهای اجرای طرح طبقه بندی مشاغل 
می گوید: پرداخت مزد مساوی در قبال کار هم ارزش و در شرایط یکسان، رفع تبعیض 
مزدی و پرداخت حقوق و دستمزد بر اساس ضابطه از مزایای اجرای طبقه بندی مشاغل 
است.وی می گوید: منظور از طبقه بندی مشاغل،تعیین ارزش نسبی مشاغل با توجه به 
عوامل کلی به منظور پرداخت مزد مســاوی در ازای کار هم ارزش در شرایط مساوی 
است و هدف اصلی اجرای طرح طبقه بندی مشاغل، برقراری عدالت مزدی و رفع تبعیض 
مزدی برای کارهای هم ارزش در یک کارگاه است.به گفته غریوی، تدوین شناسنامه های 
شغلی یکی دیگر از مزایای طرح طبقه بندی مشاغل است که ابزار مطلوبی برای افزایش 
انگیزه و مسئولیت پذیری شاغلان به شمار می آید.مدیرکل روابط کار، جبران خدمت و 
بیمه بیکاری وزارت کار معتقد است: طرح طبقه بندی مشاغل امکانی برای مشخص شدن 
شرایط احراز شغل و شرح وظایف و مسئولیت های شغلی فراهم می آورد و کاهش شکایات 
و نارضایتی کارکنان را با توجه به مشخص شدن گروه های شغلی، بهبود روابط میان 
کارکنان و سرپرستان به دنبال مشخص کردن حدود اختیارات و مسئولیت های شغلی 
طرفین و کمک به برآورد هزینه های پرسنلی با توجه به جدول مزد طرح طبقه بندی 

مشاغل و سایر مزایای پیش بینی شده در دستورالعمل اجرایی طرح را به دنبال دارد.
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کالابرگ در سفره 50 میلیون ایرانی

ابوالفضل حمیدی   |    معاون رفاه و امور اقتصادی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از ۳۰ برابر شدن استفاده مردم از طرح فجرانه 
کالابرگ )یارانه مضاعف ۲۲۰ هزار تومانی( از زمان اجرای آن خبر داد و گفت: از بامداد شنبه اعتبار مرحله دوم طرح فجرانه 

کالابرگ برای مشمولان شارژ شد.

W W W .  A V A Y E E G H T E S A D . I R

وزیر امور اقتصاد و دارایی با اشاره به اولویت های سازمان امور مالیاتی برای سال آینده گفت: باید مردم اقناع شوند که گرفتن مالیات با رعایت شروط هوشمندی و عدالت دارای منافع کلان 
اجتماعی است. به نقل از وزارت اقتصاد، سید احسان خاندوزی امروز در اجلاس سراسری مدیران مالیاتی سراسر کشور با بیان اینکه از ابتدای ورودم به وزارت اقتصاد، دو کلید واژه مالیات ستانی 
عادلانه و هوشمند را سرلوحه سازمان امور مالیاتی اعلام کرده ام، اظهار داشت: میزان دوری و نزدیکی ما به این دو هدف، نشان می دهد چقدر در ایفای مسئولیتی که بر عهده ما گذاشته شده، 

موفق عمل کرده ایم.
وزیر اقتصاد با تشریح پیامدهای فاصله گرفتن از رویکرد عدالت طلبانه در مالیات ستانی بر اقتصاد کلان کشور، افزود: پیامدهای مثبت اصلاح رویه ها در سازمان امور مالیاتی، بسیار فراتر از خود 
سازمان و حتی وزارت اقتصاد است.وی خطاب به مدیران مالیاتی تأکید کرد: شما در یک نقطه کانونی مهم در اصلاح اقتصادی کشور ایستاده اید و شأن و اثرگذاری شما، خیلی بالاتر از این است 

که به خودتان به عنوان یکی از دستگاه های تابعه وزارت اقتصاد در گوشه ای از کشور نگاه کنید.

اخذ عادلانه مالیات دارای 
منافع کلان اجتماعی 
است

   ۷ اقدام وزارت اقتصاد برای رفع ناترازی 
نظام بانکی

وزارت امور اقتصــادی و دارایی به عنوان یک 
رکن سیاست گذار اقتصادی از یک سو و از سوی 
دیگر به دلیل رابطه سهامداری با بانک های دولتی، 
خصوصی شده و همچنین مسئولیت قانونی در قبال 
بانک های خصوصی دارنده ســهام مازاد، اقدامات 
موثــری را در چارچوب وظایــف خود برای رفع 

ناترازی در نظام بانکی به انجام داده است.
بــه گزارش از وزارت اقتصاد، بر مبنای مصوبه 
جلسه شانزدهم شورای عالی هماهنگی اقتصادی 
در مهر ماه سال ۱۳۹۷، کمیته تخصصی اصلاح 
نظام بانکی تشکیل شده است؛ همچنین بر مبنای 
مصوبه جلسه بیست و چهارم آن شورا در دی ماه 
همان ســال ضمن احصاء ترکیب اعضای کمیته 
تخصصی اصلاح نظام بانکی، مســئولیت اجرای 
فرآیند اصلاح و بازســازی موسســات اعتباری 
ناســالم و اجرای مصوبات کمیته مزبور، به عهده 
بانک مرکزی بوده و دبیرخانه کمیته نیز در بانک 

مرکزی مستقر است.
با این وجــود، وزارت امور اقتصادی و دارایی، 
به عنوان یک رکن سیاست گذار اقتصادی از یک 
ســو و از ســوی دیگر به دلیل رابطه سهامداری 
با بانک های دولتی، خصوصی شــده و همچنین 
مســئولیت قانونی در قبال بانک های خصوصی 
دارنده سهام مازاد، اقدامات موثری را در چارچوب 
وظایف و اختیارات خود برای رفع ناترازی در نظام 
بانکی به انجام رسانده است که در این گزارش به 

تشریح آنها خواهیم پرداخت.

  رصد هفتگی اضافه برداشت بانک های 
تحت نظارت

بی انضباطی بانک ها در اضافه برداشت از بانک 
مرکزی یکی از مهمترین عوامل ناترازی در شبکه 
بانکی است. این وزارتخانه با رصد و کنترل هفتگی 
اضافه برداشت بانک های تحت نظارت، برنامه های 
موثری را جهت کنتــرل و کاهش عوامل موجد 
اضافه برداشت درنظر گرفته و درحال پیاده سازی 

آن است.

  ساماندهی، اصلاح و یا ادغام بانک ها و 
موسسات اعتباری ناسالم

همچنین این وزارتخانه در جهت اجرا و پیشبرد 
سیاست ها و برنامه های اقتصادی دولت درخصوص 
اصلاح نظام بانکی کشور همکاری لازم را در ادغام 
تعدادی از بانک ها و موسسات اعتباری کشور در 
بانک های ســپه و ملی به عمــل آورده و مجدانه 
پیگیر وضعیت این ادغام ها و رفع مشکلات حاصل 

از آن است.

  اموال مــازاد بانک ها و تبدیل آن به 
دارایی مولد

واگذاری اموال مــازاد بانک ها موجب افزایش 
توان تســهیلات  دهی، کنتــرل نقدینگی و رفع 
ناترازی های بانک ها می شــود. در این راستا این 
وزارتخانــه با الزام بانک ها به واگذاری اموال مازاد 
و اخذ برنامه درخصوص واگذاری ها و سپس رصد 
اقدامات بانک هــای ذیربط، گام مهمی را در این 
زمینه برداشته است.از سال ۱۳۹۴)شروع قانون رفع 
موانع تولید رقابت پذیر( تا پایان بهمن ماه ۱۴۰۲، 
کل واگذاری دارایی های مازاد توسط بانک های 
تحت مدیریت این وزارتخانه، بیش از مبلغ ۱۳۰۹.۵ 
هزار میلیارد ریال شامل ۷۶۵.۵ هزار میلیارد ریال 
فروش سهام غیربانکی و ۵۴۳.۸ هزار میلیارد ریال 

اموال مازاد بوده است.

  اصلاح اساسنامه بانک های دولتی
مشکلات ساختاری در حاکمیت شرکتی بانک ها 
در سطح هیات مدیره، هیات عامل و معاونت اعتباری 
بانک ها باعث کاهش کیفیت تسهیلات پرداختی 
و افزایش نکول و معوق شدن تسهیلات شده که 
در نهایت باعث کاهش درآمد بانک و ناترازی در 

درآمدها و هزینه های بانک ها شده است.
براســاس قانــون، اصلاح اساســنامه بانک ها 
و بیمه هــای دولتــی از جمله وظایــف وزارت 
اموراقتصادی و دارایی بوده که طی چند سال اخیر 
به طور جدی از سوی معاونت امور بانکی، بیمه و 
شــرکت های دولتی وزارت متبوع مورد بررسی 
و پیگیری قرارگرفته اســت. بر این اساس اصلاح 
اساسنامه بانک های دولتی مبتنی با دستورالعمل 
الزامات حاکمیت شرکتی در بانک های دولتی، در 

دستور کار قرارگرفت.

علیرضا عســگریان در گفت وگوی تلویزیونی درباره اجرای مرحله دوم طرح فجرانه کالابرگ الکترونیکی اظهار داشــت:  طرح 
فجرانه که سه ماهه است و تا ۱۷ اردیبهشت ادامه دارد، با استقبال مردم مواجه شده است.

معاون وزیر کار گفت: از بامداد شنبه اعتبار مرحله دوم طرح فجرانه کالابرگ برای مشمولان شارژ  شد و هر نفر می تواند ۱۱ 
قلم کالای اساسی را با قیمت ۵۲۳ هزار تومان بخرد و ۲۲۰ هزار تومان هم یارانه تشویقی دولت است.

عسگریان تأکید کرد که خرید باید توسط سرپرست خانوار انجام شود اما محدودیت استفاده از کارت وجود ندارد و از هر کارت 
بانکی می توان خرید کرد. ضمن اینکه یک ماه مهلت استفاده از این یارانه وجود دارد. یارانه ۲۲۰ هزار تومانی طرح فجرانه کالابرگ 
قابل ذخیره شدن برای استفاده در ماه های دیگر نیست.وی از مردم خواست برنامه کاربردی »شما« را روی گوشی موبایل خود 

نصب کنند تا اطلاعات دقیق درباره طرح فجرانه کالابرگ را به دست آورند.
به گفته وی، ۲۲۰ هزار فروشگاه به طرح فجرانه کالابرگ پیوسته اند که اسامی و مشخصات و آدرس آنها در برنامه شما درج 

شده است. همچنین دهک افراد هم در این برنامه بارگذاری شده است.
وی افزود: افرادی که عضو طرح کالابرگ نیستند می توانند طبق روال گذشته در سایت حمایت وزارت کار اعتراض خود را ثبت 

کنند البته دهک بندی ها فعلًا و تا پایان اجرای این طرح سه ماهه )۱۷ اردیبهشت ۱۴۰۳( تغییر نخواهد کرد.

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

دوشنبه 1402/12/21
شماره : 1603

  سال آینده اجرای طرح فجرانه ادامه می یابد؟
عسگریان درباره احتمال تمدید اجرای طرح فجرانه گفت: این طرح سه ماهه بود که تا ۱۷ اردیبهشت 
سال بعد ادامه دارد اما تمدید آن به تأمین بودجه مشروط است. به نظر می آید در فروردین یا اوایل 

اردیبهشت درباره تداوم آن تصمیم گیری خواهد شد.
معاون وزیر کار افزود: دولت به طور دقیق به دنبال آن اســت که ابتدا منابع این طرح تعیین و 

تأمین شود و سپس درباره اجرا یا تمدید آن تصمیم خواهد گرفت.
وی گفت: با کنار گذاشتن شرط خرید حداقل ۲۰۰ هزار تومان برای بهره مندی از یارانه مضاعف، 
استفاده مردم نسبت به قبل ۳۰ برابر افزایش یافت به طوری که اکنون روزانه یک میلیون تراکنش 
برای خرید از کالابرگ انجام می شود.وی گفت: قرار نیست نان به طرح کالابرگ اضافه شود چراکه 
یارانه بزرگی به آرد و نان داده می شود.عســگریان به فروشــگاه هایی که در عرضه کالاها با کالابرگ 
تخلفاتی مرتکب می شــوند هشــدار داد که دسترســی آنها به این طرح قطع خواهد شد. مردم نیز 

اطلاعات فروشگاه های متخلف را به شماره ۶۳۶۹ اعلام کنند.

  ۵۲ میلیون نفر از ۶۱ میلیون نفر مشمول طرح فجرانه کالابرگ هستند
به گفته وی، بیش از ۵۲ میلیون نفر از ۶۱ میلیون نفر که مشمول طرح فجرانه کالابرگ هستند 
از آن اســتفاده کردند که معادل ۸۷ درصد می شود البته این نسبت در دهک های یک تا سه بیش 
از ۹۰ درصد بوده است.عسگریان افزود: ۱۰۵۰۰میلیارد تومان یارانه فجرانه کالابرگ اختصاص داده 

شده و سهم پرداختی مردم ۳۷ هزار میلیارد تومان بوده است.
معاون وزیر کار تأکید کرد که مردم به شایعات درباره توقف اجرای طرح توجه نکنند و این طرح 
تا ۱۷ اردیبهشــت ادامه خواهد داشت.به گفته وی، با اجرای این طرح تاکنون ۵۰۰ هزار تن از ۱۱ 
قلم کالا توسط مردم خریداری شده و درواقع به سفره مشمولان رسیده است و نکته مهم آن است 
که هیچ کمبود کالایی رخ نداده است. این مقدار کالا در قالب ۵۱ میلیون بسته کالایی بوده است. 
این در حالی است که در دولت گذشته طی ۲ ماه برای توزیع فقط چند میلیون بسته سبد غذایی 
مشــکلات زیادی برای مردم ایجاد شــد. عسگریان تأکید کرد که ۲۲۰ هزار تومان فجرانه کالابرگ 
در واقع نوعی تخفیف اســت که به مشمولان داده می شود بنابراین متقاضیان باید اقدام به خرید و 
پرداخت بخشی از پول کالا بکنند تا بتوانند از آن بهره مند شوند. وی تصریح کرد که ضرورتی ندارد 
مردم حتماً ۱۱ قلم کالا را با هم خریداری کنند تا از اعتبار کالابرگ بهره مند شوند، بلکه هر قلم را 

می توانند جدا خریداری کنند و در هر بار خرید، از مقدار تخفیف آن استفاده کنند.

  به روزرسانی برنامه کاربردی شما
در این زمینه مشاور معاون امور رفاهی و اقتصادی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از به روز رسانی 
برنامه کاربردی »شــما« خبر داد و اظهار کــرد: طرح کالابرگ الکترونیک خدمت فناورانه و نوینی 
است که در راستای سیاست های رفاهی و حمایتی دولت شکل گرفته و به صورت تصاعدی در حال 
پیشرفت است. طرح یسنا، طرح کالابرگ الکترونیک و طرح حمایت از امنیت غذایی کودکان روی 

شبکه ملی اعتبار )شما( پیاده سازی شده است.
سیدرضا یحیوی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به طرح کالابرگ الکترونیک ادامه داد: اکنون این 
بســتر شــکل گرفته و خانواده ها نیز براساس آن رفتارشان تغییر کرده و با اجرای این طرح که طی 
هفت فاز توســعه پیدا کرده، رفتار اقتصادی و اجتماعی مردم در حال تغییر اســت. مردم به سمت 

خریداری مواد خوراکی سالم حرکت می کنند.
مشاور معاون امور رفاهی و اقتصادی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه طرح فجرانه 
کالابرگ الکترونیک نیز با استقبال زیادی روبه رو بوده است، گفت: بیش از ۴۴ هزار میلیارد تومان 
منابع به روی سفره مردم نشسته و به عبارتی خانوارها مشمول استفاده از آن هستند. علاوه بر آن، 

کارخانجات مواد غذایی نیز رونق پیدا کرده و با این طرح جلوی نقدینگی گرفته شده است.

با افزایش شفافیت افق 
دید سرمایه گذاران و 

تولیدکنندگان به دلیل 
اتخاذ سیاست های 
ضدتورمی در دولت 

سیزدهم و اجرای بسته 
سیاست های تثبیت 

اقتصادی توسط بانک 
مرکزی در یک سال 
گذشته، از تحمیل 

تأمین اجتماعی شاغلان غیررسمی را بیمه می کند
توسعه پوشش بیمه ای براساس اصل ۲۹ قانون اساسی و اصل یکم قانون تأمین 
اجتماعی اولویت و راهبرد اصولی ســازمان تأمین اجتماعــی برای همه گروه های 
شاغل بدون بیمه در فضای کسب و کار محسوب می شود. یکی از آرمان های بزرگ 
این نهاد بیمه گر گســترش چتر بیمه برای شاغلان غیررسمی و فعالان عرصه های 

اقتصادی زیرزمینی است.
به گزارش آتیه آنلاین، وجود حدود پنج میلیون شــاغل غیررسمی و زیرزمینی 
فرصتی ارزشــمند برای سازمان بزرگی همچون تأمین اجتماعی در راستای توسعه 
پوشش بیمه ای فراهم کرده است تا از این روش علاوه بر رشد شمار بیمه شدگان جدید، 
تأمین منابع پایدار و در نهایت ارائه خدمات مطلوب درمانی، بیمه ای و بازنشستگی 

به افراد فاقد بیمه دنبال شود.
تکالیف و وظیفه ذاتی تأمین اجتماعی بر توسعه پوشش بیمه ای، ارائه خدمات به 
شاغلان و فعالان اشتغال غیررسمی و زیرزمینی، خدمات رسانی به مشاغل و فضای 
کسب وکار مجازی، گسترش خدمات بیمه ای برای همه گروه های شاغل و برنامه ریزی 
برای افراد بدون بیمه از جمله اقداماتی است که در این دوره مدیریتی انجام داده است.

در حال حاضر تحقق آرمان عدالت اجتماعی براساس اصل ۲۹ قانون اساسی یکی 
از راهبردهای کلان سازمان تأمین اجتماعی به شمار می رود زیرا در این اصل قانونی 
برخورداری آحاد جامعه از حمایت های بازنشســتگی، از کارافتادگی، فوت، درمان و 
دیگر حمایت های اجتماعی مورد تأکید اســت. همچنین در اصل یکم قانون تأمین 

اجتماعی بر گسترش چتر بیمه ای برای همه افراد بدون بیمه تأکید شده است.

  رشد بیمه شدگان جدید در دولت سیزدهم
سازمان تأمین اجتماعی پس از پیروزی انقلاب اسلامی و بیش از چهار دهه فعالیت 
مستمر در حوزه بیمه های اجتماعی مهم ترین هدف خود را بر توسعه کمی و کیفی 
پوشش بیمه ای و ارائه خدمات مطلوب به بیمه شدگان قرار داده در حال حاضر رشد 

ضریب پوشــش بیمه های اجتماعی در ایران به ۷۳ درصد رسیده در حالی که اوایل 
انقلاب این ضریب ۲۰ تا ۲۵ درصد بوده است. اکنون تأمین اجتماعی حدود ۷۰ تا 

۷۵ درصد از پوشش بیمه های اجتماعی را برای افراد فراهم کرده است.
رشــد شــمار بیمه شــدگان و توســعه پوشــش بیمه ای از رویکردهای تحولی 
ســازمان تأمین اجتماعی در دولت ســیزدهم بوده اســت به گونه ای که در بیش 
از ۲.۵ ســال گذشــته علاوه بر توســعه کمی و کیفی در حوزه پوشــش خدمات 
بیمه ای، شناســایی افــراد و گروه های بدون بیمه و تدویــن برنامه ها و اجرای انواع 
 بیمه های جدید برای جذب بیشــتر شــاغلان و غیرشاغلان بدون بیمه در جامعه از 

سوی این نهاد بیمه ای دنبال شد.
در حال حاضر اگرچه بیش از ۵۳ درصد جامعه در قالب حدود ۴۷ میلیون نفر تحت 
پوشش سازمان تأمین اجتماعی قرار دارند و این نهاد بیمه گر به بیش از ۴ میلیون 
و ۳۰۰ هزار نفر مســتمری بگیر و ۱۶ میلیون بیمه  شده خدمات ارائه می دهد، برای 
ایفای تعهدات قانونی خود برابر بیمه شــدگان و مستمری بگیران در سال های اخیر، 

تلاش های فراوانی از سوی سازمان تأمین اجتماعی انجام داده است.

  اجرای طرح بیمه فراگیر خانواده ایرانی برای جذب افراد بدون بیمه
اجــرای طــرح بیمه فراگیــر خانــواده ایرانی بــرای خدمات رســانی در حوزه 
بیمــه ای، درمانی و بازنشســتگی بــه زنان  خانه دار و دانشــجویان یکــی دیگر از 
 برنامه هــای راهبردی ســازمان تأمین اجتماعی در راســتای گســترش خدمات 
بیمه در این نهاد بیمه گر است. در سال گذشته حدود یک میلیون بیمه  شده جدید در 
چهارچوب بیمه زنان خانه دار، دانشجویان و حرَف و مشاغل آزاد به جمع افراد تحت 
پوشش تأمین اجتماعی اضافه شد. سال ۱۴۰۲ نیز هدفگذاری جذب یک میلیون و 
۲۰۰ هزار نفر برنامه ریزی شده که تا پایان آذرماه حدود ۷۴۰ هزار نفر جذب بیمه  

شده جدید محقق شده است. 
در مجموع از سال ۱۴۰۰ تا آذر سال  جاری، در این طرح بالغ بر ۲ میلیون قرارداد 
جدید با پرداخت حق بیمه در قالب بیمه زنان خانه دار، دانشجویان و صاحبان حرف 
و مشاغل آزاد منعقد شد که به افزایش قابل توجه تعداد بیمه شدگان جدید، کمک 
کرده است. طرح بیمه فراگیر خانواده ایرانی تحت عنوان یکی از برنامه های تحولی 
سازمان تأمین اجتماعی با هدف رشد شمار بیمه شدگان و توسعه پوشش بیمه ای به 
صورت جدی از سوی سازمان تأمین اجتماعی در دستور کار قرار گرفته است که به 
سمت جذب افراد بدون بیمه و گسترش خدمات میان این افراد حرکت کرده است. 
در این دوره مدیریتی و در دولت سیزدهم نیز علاوه بر اجرای این طرح، اقدامات و 
برنامه ریزی های دیگری برای دیگر گروه های بدون بیمه مورد توجه ســازمان تأمین 
اجتماعی بوده است. در این ارتباط با بازنگری مقررات پوشش بیمه ای کارفرمایان، این 
امکان فراهم شده که بخش مهمی از جامعه کارفرمایان حقوقی با انتخاب دستمزد 
مورد درخواست و تمایل خود و پرداخت حق بیمه متناسب با آن، از مزایای قانونی 

پوشش بیمه ای برخوردار شوند.

   وصول ۵.۵ میلیارد دلار از مطالبات صندوق توسعه ملی
مدیر نظارت و وصول مطالبات صندوق توسعه ملی از وصول بیش از ۵.۵ میلیارد دلار مطالبات این صندوق از بخش خصوصی خبر داد و اعلام کرد: بیش از ۸۰ درصد مطالبات این صندوق در بخش نفت و گاز و نیروگاه است.

به گزارش از صندوق توسعه ملی، علیرضا بنی هاشمی اظهار داشت: در بخش ریالی تمامی مطالبات از بانک های عامل و در بخش ارزی نیز بیش از ۵/۵ میلیارد دلار از مطالبات صندوق وصول شده است؛ ضمن آنکه در اسفندماه ۱۴۰۲ نیز موفق به وصول 
بیش ۲۰۰ میلیون دلار از مطالبات ارزی صندوق شده ایم.

وی با بیان اینکه بیش از ۸۰ درصد مطالبات این صندوق در بخش نفت و گاز و نیروگاه است، گفت: عمده مسائل صندوق تأمین مالی طرح های ارزی حوزه انرژی به ویژه دربخش نفت و گاز و نیروگاه می باشد که با وجود اخذ تضامین لازم از دولت، وزارت 
نیرو و شرکت ملی نفت ایران تا کنون منجر به وصول مطالبات در این حوزه ها نشده ایم.مدیر نظارت و وصول مطالبات صندوق توسعه ملی، در خصوص مشکل وصول مطالبات صندوق از نیروگاه ها نیز ادامه داد: مشکل اصلی نیروگاه ها در بازپرداخت اقساط، 
قیمت خرید تکلیفی برق و عدم ارائه مجوز به نیروگاه ها به منظور فروش برق به صنایع و متعاقباً« بازپرداخت اقساط است.بنی هاشمی در مورد مطالبات از طرح های با تضمین شرکت ملی نفت ایران نیز اظهار داشت: صندوق از طریق راهکارهای قانونی پیگیر 

وصول مطالبات خود می باشد و با اختیاراتی که هیأت امنای صندوق توسعه ملی به صندوق اعطاء نموده است، مسیر وصول مطالبات برای ما هموارتر شده است.

روزنامه اقتصادى، اجتماعى و ورزشى 
صبح ایران

 ارتباط با سازمان آگهى ها:
0936 -     7 3 8 6 5 5 1
0 2 1   -   4 9 1 0 5 6 6 6
www.avayeeghtesad.ir
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کشاورزی 

منظومه خدمات یکپارچه 
»یزدِمن« رونمایی شد. 

کریم حسن پور    |    دولت سیزدهم برای عدم نوسان قیمت گوشت قرمز اقدام به واردات گسترده گوشت قرمز به کشور کرده و آن طور که مسئولان وزارت 
جهاد کشاورزی اعلام کرده اند، این امر تا پایان سال نیز ادامه دارد.

افزایش 210 درصدی واردات گوشت قرمز

  ثبت بیش از ۱۳۳ هزار مزاحمت تلفنی با آتش 
نشانی مشهد طی سال جاری

مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
مشهد در نشست خبری با اصحاب رسانه گفت: میانگین 
امدادرسانی به حریق در سال جاری ۴ دقیقه و ٣٣ ثانیه بوده 
که میانگین استاندارد جهانی آن از چهار تا ٧ دقیقه است 
همکاران ما تلاش کردند که زمان استاندارد و طلایی را 

برای خدمت رسانی به شهروندان رعایت کنند.
حمیدرضا کافی نیا با بیان اینکه ایستگاه ۵۶ آتش نشانی 
مشهد، هفته گذشته بهره برداری شد،  افزود: این سازمان 
بالغ بر ١٧٠٠ نیروی سازمانی در قالب اداری و عملیاتی 
دارد؛ همچنین بیش از ١٠٠ خدمت در سازمان آتش نشانی 

صورت می گیرد.
وی ادامه داد: در سال جاری، ۲١ هزار عملیات داشته ایم که 
رقمی مشابه سال قبل است و به صورت روزانه نیز، حدود ۶٣ 

عملیات در آتش نشانی انجام شده است.
مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
مشهد با اشاره به بیش از ۲ هزار تماس تلفنی به صورت 
روزانه با این ســازمان، تاکید کرد: در سال جاری بیش از 
١٣٣هزار تماس مزاحمت داشته ایم که به عبارتی۲۲درصد 
کل تماس ها مزاحمت تلفنی بوده و ۲۹۸ هزار نیز تماس 

اشتباهی داشتیم که بالغ بر ۵٠ درصد کل تماس ها است.
کافی نیا در خصوص مســئله آموزش نیز گفت: در سال 
جاری ١۲١ هزار آموزش شهروندی داشتیم و ١۴ هزار نفر 

آتش نشان داوطلب  آموزش دیده اند .
اخطار به ۸۰ ساختمان ناایمن 

وی با اشاره به تصویب لایحه جامع ایمنی افزود: امیدواریم 
در سال آینده این لایحه را برای تمام اماکن داشته باشیم؛ 
قسمت عمده ای از ایمنی ساختمان ها به نظام مهندسی 

برمی گردد.
مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
مشهد گفت: بعضی ساختمان های فعلی در سطح شهر 
دچار نواقص ایمنی هستند و سازمان آمادگی خود را اعلام 
کرده تا این ساختمان ها ایمن سازی شــوند، بالغ بر ۸٠ 

ساختمان اخطار ایمنی دریافت کردند.
کافی نیا ادامه داد: راهکارهای متفاوتی نیز ارائه کرده ایم 
تا گواهی های ایمنی برای این ساختمان ها صادر شود؛ 
همچنین در ســال جاری احداث ساختمان فرماندهی 
سازمان آتش نشانی انجام شد که یکی از کارهای مورد 

نیاز این حوزه بود.

  گلستان، مهد مچ اندازی کشور، قهرمان بلامنازع 
مسابقات 

مومنی : گلســتان -   به گزارش روابط عمومی اداره کل 
ورزش وجوانان گلستان ؛ مسابقات مچ اندازی قهرمانی 
کشور مردان انتخابی تیم ملی جهت حضور در رقابت های 

آسیایی ۲٠۲۴ - جزیره کیش در گرگان برگزار شد. 
استان گلستان با کسب ۲۸ مدال طلا، ۲۲نقره و ١۸ برنز بر 
سکوی اول ایستادو خراسان رضوی با ١۶ طلا و ۲٣ نقره و ۹ 
برنز دوم و اصفهان نیز با ١٣ طلا ١٠ نقره و ۸ برنز بر سکوی 
سوم ایستاد. گفتنی است مسابقات بانوان نیز طی روزهای 

١۸ و ١۹ اسفندماه در شهر گرگان برگزار می شود.

   هشدار مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق 
استان یزد                

          
سید محمد جواد عرفان فر / یزد ؛  نیروی برق استان یزد 
هشدار داد : امسال به دلیل کاهش نزولات آسمانی ، تابستان 
بسیار سختی را نسبت به سال گذشته برای صنعت برق 
پیش رو  است که امید داریم با همکاری صنایع شرایط 
بحرانی را تجربه نکنیم. مهندس علی جم در جمع مدیران 
انرژی صنایع که در آیین تجلیل از صنایع همکار در پیک 
بار تابستان سال جاری حضور داشته اند ، گفت : امسال 
طرح مدیریت مصرف برق ویژه صنایع در سه سطح هشدار 
اضطرار و بحران طبقه بندی شده که در این حوزه در بخش 
هشدار صنایع استان می تواند با کاهش ۹٠ درصدی بار 
یک روز در هفته یا ۶٠ درصدی بار دو روز در هفته و یا ۴٠ 
درصد بارسه بار در هفته از ساعت ۸ الی ۲۴  همکاری کنند. 
وی افزود : طرح همکاری صنایع در تابستان سال آینده 
برای مشــترکین صنعتی داخل شهرک های صنعتی و 
خارج از آن به میزان کاهش بار ۹٠ درصدی از ساعت ۸ الی 
۲۴ در یکی از روزهای کاری هفته برنامه ریزی خواهد شد . 
این مسئول یادآور شد : در شرایط اضطرار کاهش یک روز 
دیگر از ایام هفته حداقل به میزان ۹٠ درصد اضافه از ساعت 
١۲ تا ۲٠ افزوده می شود. مدیرعامل شرکت توزیع نیروی 
برق استان یزد متذکر شد : در شرایط بحران برای حفظ 
پایداری شبکه ، برنامه ها مطابق دستورات دیسپاچینگ 
ملی مدیریت بار اصلاح خواهد شد اما امید داریم با همکاری 

همه بخش ها این شرایط رخ ندهد.

 در مراسمی با حضور ابوالقاسم محی الدینی شهردار یزد، اعضای شورای اسلامی شهر، محمد رضا زارع مدیر عامل مخابرات منطقه یزد، مرتضی صابری مدیر فناوری اطلاعات استانداری، محمد رضا 
پاکدل مدیر کل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان، معاونین، مدیران مناطق، رؤسای سازمان ها و مدیران شهرداری، منظومه خدمات یکپارچه »یزدِمن« رونمایی شد. 

این سامانه می تواند مراجعات شهروندان را کاهش داده و باعث ارتقای سطح خدمات شهری شود، لذا کلیه خدماتی که توسط شهرداری یزد در مناطق و بخش های مختلف به شهروندان داده 
می شــود، در این ســامانه جمع شــده و به راحتی در دسترس عمومی شهروندان عزیز قرار دارد. هرگونه خدمت رسانی در شهرداری یزد در آینده نزدیک از طریق سامانه نرم افزاری یزد من خواهد 
 بود و هر شــهروند با ورود به حســاب کاربری خود می تواند به راحتی و به صورت مجازی از کلیه خدمات اســتفاده کند. از شــهروندان انتظار می رود با مراجعه به سامانه نرم افزای خدماتی یزد من 
به آدرس my.yazd.ir نسبت به ثبت نام اقدام کنند، زیرا دسترس پذیری در این برنامه برای همه اقشار مختلف فراهم شده و بخش زیادی از ترددها به شهرداری نیز کم خواهد شد، علاوه بر اینکه مردم 

به صورت مستقیم می توانند پیشنهادات و درخواست های خود را با اعضای شورای اسلامی شهر یزد در میان بگذارند.  

براساس آمار گمرک در ١١ ماه سال جاری ١٠۹ هزار و ١۶٠ تن گوشت قرمز 
به ارزش ۵۸۵ میلیون و ۶۸۵ هزار دلار وارد کشور شده، این در حالی است که در 
سال گذشته تنها ۴٣ هزار و ٣٧۸ تن گوشت قرمز به ارزش ١۸۹ میلیون و ۶۲۹ 
هزار دلار وارد کشور شده بود. بنابراین می توان گفت، واردات گوشت قرمز در یک 
ســال اخیر با رشد ١۵٣ درصدی به لحاظ وزنی و با رشد حدوداً ۲١٠ درصدی 
به لحاظ ارزشی روبه رو بوده است. ارمنستان، استرالیا و امارات متحده عربی به 
عنوان واسطه، برزیل، پاکستان، ترکیه، جمهوری آذربایجان، رومانی، عمان، روسیه، 
قزاقستان، گرجستان، مغولستان، مناطق آزاد، هلند و هندوستان ١۶ مبدأ واردات 
گوشت قرمز به ایران در ١١ ماه سال جاری بوده اند. این امر سبب شده هم اکنون 
گوشت قرمز گرم تنظیم بازاری در بازار به قیمت هر کیلوگرم ۲۹٠ تا ٣١٠ هزار 
تومان و گوشت منجمد تنظیم بازاری با قیمت ۲٣٠ هزار تومان در فروشگاه های 
زنجیره ای به فروش برسد تا امنیت غذایی دهک های پایین و متوسط جامعه به 
خطر نیفتد و آنها نیز بتوانند این محصول را سر سفره خود داشته باشند.منصور 
پوریان، رئیس شورای تأمین کنندگان دام گفت: بنابر آمار گمرک از ابتدای سال 
تاکنون بیش از ١٠٠ هزار تن گوشــت گرم و منجمد گوســاله و گوسفند وارد 
شده که حدود ۵٠ هزار تن از این میزان مربوط به گوشت منجمد و گرم گوساله 
است. به گفته او، با توجه به حجم واردات و عرضه گسترده گوشت های وارداتی، 
نگرانی بابت تأمین بازار شب عید و ماه رمضان نداریم. پوریان ادامه داد: با توجه 
به حجم واردات گوشت قرمز منجمد و گرم در سطح بازار، قیمت گوشت داخلی 
در بازار کاهش یافته، به  طوری  که اختلاف قیمت گوشــت داخلی و وارداتی به 
یکدیگر نزدیک شده است.رئیس شورای تأمین کنندگان دام، جمعیت کنونی دام 
سبک کشور را ۶۲ میلیون رأس اعلام کرد و افزود: با توجه به زایش های مناسب 
زمستان پیش بینی می شود که جمعیت دام سبک به ۶۵ میلیون رأس برسد. او 
گفت: بنابر برنامه ریزی صورت گرفته، توزیع گسترده گوشت منجمد و گرم در 
فروشگاه های زنجیره ای و میادین در حال انجام است.پوریان اظهارکرد: درحال 
حاضر وضعیت تولید، ذخایر موجود و واردات گوشــت گرم بسیار خوب است و 
کمبودی در کشــور وجود ندارد. وی افزود: با توجه به نزدیک شدن ماه مبارک 
رمضان و ایام نوروز می توانیم بگوییم که جای نگرانی در تأمین اقلام پروتئینی 
وجود ندارد و تمامی تمهیدات لازم درنظرگرفته شده است تا مشکلی بروز پیدا 
نکند. پوریان گفت: در بخش گوشت منجمد نیز شرایط خوب است و واردات نیز 
به درستی و بدون تأخیر انجام می پذیرد؛خوشبختانه تولید نیز در مسیر استمرار 
است و پیش بینی برای ماه های آتی نیز خوب برآورد می گردد. کوشش دولت این 
است که گوشت موجود به صورت تنظیم بازار عرضه شود. بخشی از روند عرضه 
به صورت تنظیم بازار در فروشــگاه های زنجیره ای، بخشی در سازمان میادین و 

بخشی دیگر در قصابی ها می باشد.

پیش فروش بلیت سفرهای نوروزی از ۲۰ اسفند در استان کرمانشاه

افتتاح  دو بلوک خوابگاهی دانشگاه بوعلی به نام بانوی انقلابی« مرضیه حدیدچی

کرمانشاه- سرپرســت اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمانشاه 
از آغــاز پیش فروش بلیت ســفرهای نوروزی از ۲٠ اســفند بصورت حضوری و غیر 

حضوری خبر داد.
سید شهرام کهریزی اظهار کرد: با توجه به نزدیک شدن به ایام تعطیلات نوروزی 
پیش فروش بلیت سفرهای نوروزی از ۲٠ اسفند بصورت حضوری در نمایندگی های 
تعاونی مسافربری، باجه متمرکز فروش بلیط در پایانه مسافربری شهید کاویانی و بصورت 
اینترنتی آغاز می شــود. وی افزود: اصلی ترین هدف اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای استان کرمانشــاه برای سفرهای نوروزی همشهریان رضایتمندی حداکثری 

مسافرین جاده ای با بهبود ایمنی و ارتقای سطح خدمات سفرها است.
سرپرســت اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمانشاه عنوان کرد: 
انجام می شود و ۸۵ درصد ظرفیت ناوگان تحت پوشش برای ایام نوروز با رعایت ضوابط، پیگیری و نظارت مستمر بر فروش بلیت های نوروزی با حضور کارکنان این اداره کل 

مقررات و بخشنامه های مرتبط پیش فروش می شود. وی از برگزاری جلسات مستمر با 
انجمن های صنفی فعال در حوزه مسافربری خبر داد و گفت: در این جلسات نسبت به 
انجام سرویس های منظم، جایگزینی ناوگان بجای ناوگانی که در مبدا یا مقصد سفر 
بدلیل نقص فنی قادر به انجام ســفر نمی باشند، توقف در هنگام اذان در نمازخانه ها 

و مجتمع های خدمات رفاهی موجود در محورهای مواصلاتی و... تاکید شده است.
کهریزی افزود: استان کرمانشاه دارای ١٧۶ دستگاه اتوبوس، ۸٣١ دستگاه مینی بوس 
و ١ هزار و ٧ دستگاه سواری است که همگی برای انجام سفرهای نوروزی ساماندهی 
و پایش شده اند. وی در پایان از هموطنان گرامی خواست که تهیه بلیت های نوروزی 
خود را هرچه ســریع تر انجام دهند و در صورت مشاهده هرگونه مشکل اهم از گران 
فروشــی، عدم ارائه بلیت و... مشــکلات را با سامانه ١۴١ مرکز مدیریت راه ها بصورت 

شبانه مطرح نمایند.

همدان- وزیر علوم، تحقیقات و فناوری گفت: پانزدهمین خوابگاه دانشجویی دخترانه 
دانشگاه بوعلی به نام بانوی انقلابی« مرضیه حدیدچی« افتتاح شد

به گزارش روزنامه آوای اقتصاد، محمدعلی زلفی گل درآیین افتتاح پانزدهمین خوابگاه 
دانشجویی دخترانه دانشگاه بوعلی به نام بانوی انقلابی« مرضیه حدیدچی« اظهارکرد: 
اگر همت بالا و همکاری مستمر نبود یقینا احداث دو بلوک خوابگاهی دانشگاه بوعلی 
در مدت ١۵ ماه محقق نمی شد و تلاش های از رئیس دانشگاه بوعلی در پیگیری اجرای 

این مصوبه قدردانی می کنیم.
وی بیان کرد: اینکه دانشگاه ها در ارائه خدمات رفاهی، ورزشی، هنری و فرهنگی به 
دانشجو فعال باشند دو دیدگاه وجود دارد، دیدگاهی می گوید این خدمات باید به خارج 
از دانشگاه واگذار شود اما دیدگاهی تاکید دارد دانشگاه ها باید خدمات آموزشی، رفاهی، 
ورزشی و هنری از سوی دانشگاه ارائه دهد و جمهوری اسلامی هم دیدگاه دوم را قبول دارد.

 وزیر علوم، تحقیقات و فناوری با تاکید به اینکه اگر چه دیدگاه دوم کار دانشگاه را 
سخت می کند اما وقتی خانواده ها فرزندان خود را به ما می سپارند مطمئن می شوند که 
مواظب فرزندانشان هستیم و آرامش پیدا می کنند گفت: بنیاد ١۵ خرداد و فرمان امام 

)ره( آرامش خانواده ها را فراهم کردند که بسیار ارزشمند است. 
وی با بیان اینکه چقد زیبا شده نام مبارکی بر دو مجتمع خوابگاهی دخترانه نهاده اند 
چرا که نام مرحومه حدیدچی بانوی افتخارآفرین کشور به این خوابگاه ها وجاحت و زیبایی 
می دهد گفت: این اقدام، الگوسازی و قدرشناسی از کسانی است که در کشور اقدامات 
مهمی داشتند و استان همدان نیز در الگوسازی و قدرشناسی از بزرگان، شناخته است 
و به نوعی مردم پایتخت تاریخ و تمدن ایران در کشور از این منظر الگو هستند و اقدام 

دانشگاه بوعلی نیز از این منظر ستودنی است.
زلفی گل خواست در نخستین فرصت املاک در اختیار دانشگاه بوعلی در حوزه تغییر 
کاربری، تهاتر یا فروش از طریق مولدســازی قرار گیرد در ادامه خطاب به جمع عنوان 
کرد: از زمان نهایت اســتفاده شــود چرا که تا چشم به هم زنیم دوران مدیریت ما تمام 
می شود و  می بینیم آنچه باید می کردیم انجام ندادیم؛ عمر کوتاه است و خوش به حال 

کسانی که از دوران مدیریت خود به بهترین نحو استفاده می کنند.
وی بیان کرد: چهار بلوک خوابگاهی از طرف استانداری همدان به دانشگاه صنعتی 
همدان واگذار شده که مصوبه سفر ریاست جمهوری است اما بعدا به دلیل بدهی های 

یکی از سازمان ها به ستاد اجرایی فرمان امام)ره( واگذار شده که امیدوارم این ستاد همت 
کند و این واگذاری خوابگاه به دانشگاه صنعتی انجام شود و برای همیشه مشکل خوابگاه 

دانشجویی دخترانه این دانشگاه هم حل شود.

 افتتاح پانزدهمین خوابگاه دانشجویی دخترانه  دانشگاه بوعلی
حســین رضوان نیزدر آیین افتتاح پانزدهمین خوابگاه دانشجویی دخترانه دانشگاه 
بوعلی به نام بانوی انقلابی« مرضیه حدیدچی« اظهار کرد: باید افتخار کنیم ستاد اجرایی 
فرمان امام)ره( و مجموعه ١۵ خرداد به موقع مشکلات و نقاط حساس جامعه را تشخیص 

می دهند و ورود جدی در حل آنها دارند.
 وی با بیان اینکه امروز یکی از بزرگترین مشکلات دانشگاه های استان حل شد گفت: 
شهر همدان بعد از کرونا تمام خوابگاه های خصوصی از دست داد در حالی که قبل از آن 
یک هزار و ۸٠٠ دانشجوی دانشگاه بوعلی در دانشگاه های خصوصی بودند و اگر فکری به 
حال خوابگاه های دانشگاه بوعلی نمی شد برای دانشگاه های دیگر نیز مشکل ایجاد می شد. 
رئیس دانشگاه بوعلی با بیان اینکه امروز دو خوابگاه  دانشجویی با ظرفیت ٧٠٠ نفر 
افتتاح می شود گفت: با کمبود خوابگاه خصوصی در شهر همدان و نیز بالا بودن قیمت 
اجاره بهای مسکن از تمام ظرفیت دانشگاه بوعلی که امکان داشت دانشجو اسکان یابد، 

استفاده و به خوابگاه تبدیل کرده بودیم.
وی با تاکید به اینکه کار بسیار بزرگ و ارزشمندی بود که خوابگاه ها را سامان دادیم 
و بهترین خوابگاه های ما امروز افتتاح می شود ادامه داد: افتخار می کنیم این خوابگاه به 

نام مرحومه دباغ افتتاح می شود.
رضوان با بیان اینکه ستاد اجرایی فرمان امام)ره( و مجموعه ١۵ خرداد دانشگاه بوعلی 
را از بحران بیرون آوردند که قدردان هســتیم عنوان کرد: قطعا دانشجویانی که در این 
خوابگاه ها تحصیل می کنند، در تعالی کشور و بالندگی آن تلاش خواهند کرد و هرآنچه 

برای جامعه نخبگانی هزینه کنیم ثمره اش ارزشمند خواهد بود.
وی با اشــاره به اینکه امروز دو بلوک خوابگاهی را افتتاح می کنیم و امیدواریم سایر 
پروژه ها هم به مرور افتتاح شوند گفت: وزیر علوم به عنوان بزرگترین حامی دانشگاه بوعلی 
همواره از ما حمایت  کرده اند که امیدواریم در ادامه نیز پشتیبانی ایشان را داشته باشیم.

*افتتاح ١٣ خوابگاه دانشجویی توسط بنیاد ١۵ خرداد
حمیدرضا علیان زادگان نیز درمراسم افتتاح خوابگاه دانشجویی در دانشگاه بوعلی با 
بیان اینکه امیدواریم این اقدامات مورد قبول خداوند متعال قرار گیرد اظهار کرد: تاکنون 

١٣ خوابگاه دانشجویی را در شهرهای مختلف کشور افتتاح کرده ایم.
وی با بیان اینکه این دو خوابگاه در همدان با ظرفیت ٧٠٠ نفر افتتاح می شود گفت: 

تا امروز ٧۲ هزار مربع خوابگاه تقدیم کشور شده است.
مدیرعامل بنیاد ١۵ خرداد با اشاره به اینکه اردیبهشت ماه سال آینده نیز در بندرعباس 

افتتاح داریم تصریح کرد: در مجموع یک هزار میلیارد تومان هزینه داشتیم.
معاون اجرایی ستاد فرمان امام )ره( نیز با بیان اینکه امروز شاهد بهره برداری پروژه 
بزرگ هستیم اظهار کرد: سابقه دانشگاه بوعلی بیش از ۵٠ سال و یکی از قدیمی ترین 
دانشگاه های کشور و رتبه بالاتری در بین دانشگاه های کشور و رتبه هشتم دانشگاه های 

کشورهای اسلامی دارد.
ســید مجتبی سیدهاشمی با بیان اینکه حضور ١۵ هزار دانشجو در دانشگاه بوعلی  
اشــتیاقی برای ایجاد خوابگاه بود گفت: با ١٣٠ میلیارد تومان پروژه خوابگاهی در این 
دانشگاه بهره برداری شد.وی با اشاره به اینکه امروز افتتاح این خوابگاه دانشجویی هدیه ای 
است به مردم همدان که سرآمد هستند افزود: پرورش  انسان های باعلم مهم است و مردم 

را نجات می دهد و خداوند تاکید به این مهم دارند.
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سرپرست راهداری کرمانشاه خبر داد؛

افتتاح بیش از ۳۳ هزار میلیارد ریال پروژه برق منطقه ای خوزستان با حضور رئیس جمهور
با حضور رئیس جمهور پروژه های زیرســاختی و توسعه ای شرکت برق منطقه ای 

خوزستان با ارزش سرمایه گذاری ٣٣ هزار و ۸٣٧ میلیارد ریال افتتاح شد.
به گزارش روابط عمومی شرکت برق منطقه ای خوزستان، در هشتمین سفر آیت الله 
ســید ابراهیم رئیســی رئیس جمهور، علی اکبر محرابیان وزیر نیرو و هیات دولت به 
خوزستان ٣۲ پروژه انتقال و فوق توزیع این شرکت همزمان با طرح های صنعت آب و 

برق استان از محل گیت بوستان اهواز به صورت ویدئو کنفرانس افتتاح شد.
علی اســدی مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان در توضیح این پروژه ها با 
بیان اینکه این طرح های بزرگ توسعه زیرساخت ها در سطح استان را به همراه دارد 
و باعث تامین برق پایدار برای همه بخش های مصرفی خواهد شد، تصریح کرد: امروز 
٣۲ پروژه زیرســاختی این شرکت در بخش احداث و توسعه پست  و خطوط انتقال و 

فوق توزیع با ارزش سرمایه گذاری ٣٣ هزار و ۸٣٧ میلیارد ریال افتتاح شد.
وی با بیان اینکه این پروژه ها در شهرهای مختلف خوزستان بوده و توسعه متوازن 
زیرساخت های برق را عملیاتی کرده است، تصریح کرد: از این تعداد پروژه افتتاح شده، 
١۸ پروژه در بخش احداث و توسعه پست های انتقال و فوق توزیع به ظرفیت ١۹۹۲ 

مگاولت آمپر با ارزش سرمایه گذاری ٣١ هزار و ٣۴۵ میلیارد ریال است.

مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان افزود: ١۲ پروژه احداث خطوط انتقال 
و فــوق توزیع به همراه تعویض مقره و هادی پر ظرفیت، به طول ۵۴ کیلومتر مدار و 
ارزش سرمایه گذاری ۲ هزار و ٣١٧ میلیارد ریال نیز با دستور رئیس جمهور افتتاح شد.

اســدی اضافه کرد: در بخش احداث خطوط فیبــر نوری نیز ۲ پروژه به طول ٧۴ 
کیلومتر مدار و ارزش سرمایه گذاری ١٧۵ میلیارد ریال افتتاح شد.

وی اظهار کرد: فاز اول پست ١٣۲ کیلوولت دهداری به ظرفیت ۵٠ مگاولت آمپر، 
افزایش ظرفیت پست ۴٠٠ بهبهان به ظرفیت ٣١۵ مگاولت آمپر، تکمیل پست ١٣۲ 
کیلوولت GIS کیانشهر ١ در اهواز به ظرفیت ۵٠ مگاولت آمپر، نصب ترانس در پست 
۴٠٠ کیلوولت شوشــتر به ظرفیت ۲٠٠ مگاولت آمپر، نصب ترانس در پســت ۲٣٠ 
کیلوولــت اهواز ١ به ظرفیت ١۲۵ مگاولت آمپر، افزایش ظرفیت ۵٠ مگاولت آمپری 
پست ١٣۲ کیلوولت کشاورزی، تکمیل پست ۴٠٠ کیلوولت هاشمی به ظرفیت ٣١۵ 
مگاولت آمپر، نصب پست موبیل ١٣۲ کیلوولت شادگان به ظرفیت ٣٠ مگاولت آمپر، 
نصب ترانس در پســت ۴٠٠ کیلوولت باغملک به ظرفیت ۲٠٠ مگاولت آمپر، نصب 
ترانس در پست ۲٣٠ کیلوولت سبزآب اندیمشک به ظرفیت ٣٠٠ مگاولت آمپر، تکمیل 
پســت های GIS خزامی و کارون در اهواز به ظرفیت ١٠٠ مگاولت آمپر و توسعه چند 
پست برق دیگر به همراه احداث ١۲ پروژه در بخش خطوط به طول ۵۴ کیلومتر مدار 
و احداث ٧۴ کیلومتر فیبر نوری، پروژه هایی هســتند که امروز توسط رئیس جمهور 

و وزیر نیرو افتتاح شدند.
بر اساس این گزارش، رئیس جمهور و هیئت همراه با حضور در خوزستان علاوه بر 
پروژه های صنعت آب و برق استان، چندین پروژه را در بخش های مختلف افتتاح کردند.



انرژی 
W W W .  A V A Y E E G H T E S A D . I R

فراخوان استخدام و جذب نیرو 
درهلدینگ پتروپالایش اصفهان 
تنها ازطریق سایت رسمی این 
شرکت صورت می گیرد  

معاون سرمایه انسانی و توسعه مدیریت و مدیر روابط عمومی و بین الملل هلدینگ پتروپالایش اصفهان در اطلاعیه ای رسمی به مردم اعلام کرد:محمد ده بیدیان در اطلاعیه ای رسمی اظهار داشت: هر گونه آگهی 
استخدام دراین شرکت از طریق سایت رسمی هلدینگ پترو پالایش اصفهان به نشانی https://www.eorc.irخواهد بود و اخباری که از طریق پیامک یا در فضای مجازی و سایت ها مبنی بر استخدام دراین شرکت منتشر 
میشود فاقد اعتبار بوده و مردم به آن توجه نکنند.وی گفت: اخیرا برخی افراد سود جو اقدام به درج آگهی در مورد استخدام دراین شرکت نموده اند و از شهروندان بابت ثبت نام برای آزمون در پالایشگاه اصفهان مبالغی 
دریافت نموده اند؛لذا با کلاهبرداری های صورت گرفته اعلام میشود پالایشگاه اصفهان و شرکت های زیر مجموعه آن برای هر گونه آزمون استخدامی و جذب نیرو در این شرکت با همکاری مراجع ذیصلاح و از طریق سایت 
رسمی هلدینگ پتروپالایش اصفهان اقدام به انتشار فراخوان عمومی برای این امر می نمایند و هیچ گاه برای جذب نیرو در فضای مجازی،سایت های غیر معتبر و غیر رسمی و یا ازطریق پیامک اطلاعیه ای ارسال نخواهد 
کرد .معاون سرمایه انسانی و توسعه مدیریت و مدیر روابط عمومی و بین الملل هلدینگ پتروپالایش اصفهان تاکید کرد؛همشهریان محترم و عموم مردم ایران عزیز اسلامی مراقب کلاهبرداری افراد سودجو و فرصت طلب که 
با این گونه اقدامات قصد ضربه زدن به افراد و مخدوش نمودن جایگاه نظام مقدس جمهوری اسلامی در اذهان عمومی هستند باشند وهیچ گاه مدارک و هویت خود را برای اشخاص بدون هویت رسمی ومعتبر ارسال ننمایند.

کریم حسن پور      |   بر اساس تفاهم نامه ای که سال گذشته بین وزارت نیرو و صمت امضا شد صنایع بزرگ 
برای احداث ۱۷ هزار و ۵۰۰ مگاوات نیروگاه وارد عمل شدند.

   پیام تقدیر و تشکر آخوند میرابی عضو شورای 
برنامه ریزی مدارس علوم دینی اهل سنت در پی 
موفقیت مدیر مرکز اســامی گلستان در سطح 

کشور

آخوند عبدالجبار میرابی در پیامی مدیر نمونه شــدن 
حجت الاسلام دیلم رئیس مرکز اسلامی استان گلستان 

را تبریک گفت.
مومنی : گلســتان -  به گزارش روابــط عمومی مرکز 
اسلامی گلستان، آخوند عبدالجبار میرابی عضو شورای 
برنامه ریزی مدارس علوم دینی اهل سنت کشور و امام 
جمعه قره تپه بندر ترکمن در پیامی انتخاب شدن حجت 
الاسلام نور علی دیلم مدیر مرکز اسلامی گلستان را به 
عنوان مدیر نمونه در بین مدیران مراکز اسلامی کشور، 

تبریک گفت.
در متن این پیام آمده است:

خدمت به خلق خدا، در فرهنگ قرآن کریم و اهل بیت 
)ع(، ارزش و ثواب فراوانی دارد. 

َ یحُِبُّ المُْحْسِنینَ«،  در قرآن کریم آمده اســت: »إنَِّ اللَّ
خداوند متعال کسانی را که کار خیر و نیک انجام می دهند 
دوست می دارد و چقدر خوب است که انسان محبوب خدا 
باشد. پس با خدمت و کمک به همدیگر و خصوصا جامعه 
هدف و مهم تر از همه تحکیــم اخوت، محبت، برادری 
و همدلی می توان به رضایــت الهی و لذت های جاودان 

آخرت رسید.
اینجانب به نوبه خودم، انتخاب حجت الاسلام نور علی 
دیلم را به عنوان مدیر نمونه مراکز اسلامی کشور، تبریک 

و تهنیت عرض می نمایم.
ضمن حســن تدبیر و تلاش ها و زحمــات مدیریت و 
کارکنان محترم مرکز اسلامی استان گلستان در پیشبرد 
اهداف مجموعه، تحکیم وحدت و محبت، جهاد تبیین 
مدنظر مقام معظم رهبری و در راستای آن تحقق و توسعه 
پایدار نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران و آرمان های 
امامین انقلاب که برپایه وحدت و همدلی استوار است، 

تشکر و قدردانی می شود.
ضمن تقدیر و تشکر از حسن توجه حجت الاسلام لطفیان 
دبیر محترم شورای برنامه ریزی مدارس علوم دینی اهل 
سنت به مرکز اسلامی استان گلستان، از درگاه خداوند 
تبارک وتعالــی، توفیق روزافــزون دبیرخانه محترم و 

مجموعه مرکز اسلامی گلستان را خواستارم.

  موافقت اصولی ۲۴ طرح تازه پتروشــیمی در 
سامانه دولت صادر شد

مدیر سرمایه گذاری شــرکت ملی صنایع پتروشیمی 
گفت: سال ۱۴۰۲ موافقت اصولی ۲۴ طرح پتروشیمی 

در سامانه دولت صادر شده است.
به نقل از شرکت ملی صنایع پتروشیمی، رضا نکویی در 
حاشیه برگزاری دومین نشست کارگروه تخصصی بازار 
سرمایه اظهار کرد: پس از نخستین همایش تأمین مالی 
و ســرمایه گذاری در صنعت پتروشیمی که با استقبال 
خبرگان بازار سرمایه روبه رو شــد و پیامد آن تشکیل 
کلینیک تأمین مالی صنعت پتروشیمی بود، نشست هایی 
درباره تأمین مالی طرح های در حال ساخت پتروشیمی 

برگزار می شود.
وی افزود: با هدف تأمین مالی طرح های پتروشــیمی 
نشســت های تخصصی و فنی برگزار می شود تا بتوانیم 
این مشکلات را برطرف کنیم و به این منظور سه کارگروه 

تشکیل شده که یکی از آنها کارگروه بازار سرمایه است.
مدیر سرمایه گذاری شــرکت ملی صنایع پتروشیمی 
ادامه داد: صنعت پتروشــیمی برای تأمین مالی توسعه 
طرح های خود ســالانه حدود ۷ میلیارد دلار ســرمایه 
نیاز دارد و بازار سرمایه توان تأمین این رقم را ندارد، اما 
نقش آفرینی فعالان بازار سرمایه می تواند راهگشا باشد 
و خبرگان این بازار می توانند ایده های نو را برای جذب 

سرمایه های تازه ارائه کنند.

بر اساس برنامه ریزی 
صورت گرفته ۷ واحد 

نیروگاهی صنایع نیز تا 
تابستان ۱۴۰۳ به شبکه 

سراسری متصل می شود 
تا مجموع ظرفیت 

نیروگاه های صنایع به 
۱۷۰۰ مگاوات برسد.

احداث ۱۷ هزار و ۵۰۰ مگاوات نیروگاه توسط صنایع

آیت الله رئیسی در افتتاحیه نمایشگاه روایت خدمت 

ورود نیروگاه های تجدیدپذیر و صنعتی جدید به شبکه برق در تابستان آینده

آیت الل رئیسی ریاست محترم جمهوری  با حضور در محل نمایشگاه روایت خدمت 
بنیاد شهید و نهادهای تابعه ضمن افتتاح این رویداد در جریان آخرین دستاوردهای 

بنیاد شهید در دولت مردمی قرار گرفت.
بــه گــزارش روابــط عمومــی ســازمان اقتصــادی کوثــر؛ در این نمایشــگاه 
کــه بــرای تبییــن و بازخوانــی اقدامــات اقتصــادی، فرهنگی و دیگــر ماموریت 
هــای بنیــاد در قبــال جامعــه معظم شــاهد و ایثارگر برپا شــده اســت آیت الل 
 رئیســی شــخصا حضور یافــت و از غرفــه های نمایشــگاه به ویژه غرفه ســازمان

 اقتصادی کوثر بازدید کرد.
بنابر این گزارش آیت الل رئیســی که ســابقا در نمایشگاه خدمات و دستاوردهای 
دولت ســیزدهم طی گفتگویی کوتاه در مورد سازمان اقتصادی کوثر حرکت پرشتاب 
در مسیر خودکفایی را مطالبه کرده بود از نزدیک در جریان چگونگی و میزان پیشرفت 

این ماموریت توسط سازمان قرار گرفت.
دکتر فخاری در این میان با تبیین خودکفایی در صنعت طیوری اظهار کرد: ایران 
با دانش متخصصین سازمان اقتصادی کوثر از واردات اجداد از کشورهای غربی بی نیاز 

شد و در زمره هشت کشور دارنده این فناوری استراتژیک قرار گرفت.
وی در ادامه افزود: کوثر هم اکنون نه تنها قدرت تامین نیاز داخل به این محصول 
راهبردی را دارد بلکه می تواند از ســرریز تولید خود به کشــورهای دیگر نیز صادرات 

داشته باشد.
مدیرعامل ســازمان اقتصادی کوثر در بخش دیگــری از گزارش خود به ارزش ها 
و مزیت های پدید آمده از ســوی دو دستاورد هوشمندسازی و نوآوری اشاره داشت 
و تصریح کرد: ســازمان اقتصادی کوثر با بروزرسانی شیوه های مدیریتی و همچنین 
نوآوری در صنایع تولیدی با وجود مشکلات اقتصادی به بهره وری چند برابری نسبت 

به گذشته دست یافته است.
وی ادامه داد روند مولدســازی دارایی های راکد در کوثر جریان پرشــتابی دارد و 
ان شا الل تا پایان سال مالی ۱۴۰۳ سازمان تمامی دارایی های بلااستفاده خود را به 

خدمت صنایع تولیدی درآورده است.

مدیرعامل شــرکت تولید، انتقال و توزیع نیروی برق )توانیر( گفت: ســال آینده 
ظرفیت های جدید نیروگاهی در بخش تجدیدپذیر و صنایع وارد مدار خواهند شد.

به گزارش از شرکت تولید، انتقال و توزیع نیروی برق مصطفی رجبی مشهدی در 
نشســت هم اندیشی با مدیران روابط عمومی های صنعت برق کشور، درباره برنامه های 
صنعت برق برای گذر از اوج بار تابســتان ۱۴۰۳ افزود: در حوزه تجدیدپذیرها باید ۶ 

هزار مگاوات نیروگاه تجدیدپذیر جدید وارد مدار کنیم.
وی ادامه داد: همچنین در پایان ســال ۱۴۰۴ ظرفیتی در حدود ۱۰ هزار مگاوات 
نیروگاه با مشــارکت صنایع وارد مدار خواهد شــد که ۱۷۰۰ مگاوات آن قرار است تا 

قبل از اوج بار تابستان پیش رو وارد مدار شود.
به گفته مدیرعامل توانیر، توســعه پست ها و خطوط انتقال نیز به همین منوال در 

حال انجام اســت.رجبی مشهدی خاطرنشان کرد: در حوزه توزیع نیز هوشمندسازی 
به خوبی در حال انجام است. در حوزه مصرف صنایع، صنایع شهرکی صرفاً ۲۴ ساعت 
در هفته مدیریت بار خواهند داشــت و صنایع بزرگ نیز با هماهنگی وزارت صمت و 

انجمن ها و سندیکاها برنامه ریزی خواهد شد.
وی افزود: صنایع بزرگ بر اساس قانون مکلف به احداث نیروگاه هستند که مزایای 

بسیاری برای این صنایع دارد.
مدیرعامل توانیر با اشاره به این که سهم انرژی در سبد هزینه ای صنایع انرژی بر در 
جهان حدود ۵۰ درصد است، اما در ایران زیر ۵ درصد است، خاطرنشان کرد: صادرات 
فولاد یا اقلام صنعتی با برق یارانه ای ارزان به معنای صادرات برق جامد است، هر چند 

که صنعت برق از سود سایر صنایع استقبال می کند.

رجبی مشــهدی با اشــاره به تنوع تعداد و نوع مصرف در بخش خانگی باتوجه به 
فرهنگ های مختلف و نوع ســاختمان ها و تجهیزات متفــاوت، از به کارگیری هوش 

مصنوعی در مدیریت مصرف بخش خانگی خبر داد.
وی به تقســیم بندی مشترکان بر اساس میزان آگاهی از الگوها و مفاهیم مدیریت 
مصرف، تعداد جمعیت هر خانوار، میانگین مصرف در منطقه اشاره کرد و گفت: مهندسی 
روابط عمومی که به معنای در اختیار گذاشتن ابزارهای مختلف در اختیار روابط عمومی 

است، اکنون می تواند بزرگ ترین کمک را به مشترکان داشته باشد.
مدیرعامل توانیر افزود: امسال باتوجه به برنامه ریزی های صورت گرفته و در اختیار 
داشتن ابزار اپراتور انرژی، می توان در زمینه تأثیرگذاری بر اذهان عموم مردم مؤثرتر 

عمل کرد.

 سال ۱۴۰۰ باهدف کاهش وابستگی صنایع به تأمین برق از شبکه سراسری تفاهم نامه ای بین وزارت نیرو و وزارت صنعت، معدن 
و تجارت به امضا رسید که بر اساس آن صنایع بزرگ برای سخت نیروگاه وارد عمل شوند.

بــر ایــن اســاس از همــان ســال اقدام هــای لازم بــرای تحقــق ایــن برنامــه در دســتور کار دو وزارتخانــه قــرار 
از  مانع زدایــی  قانــون  مــاده ۴  آغــاز شــد؛ همچنیــن طبــق  نیــروگاه صنایــع  احــداث  بــرای  و تلاش هــا   گرفــت 
صنعت برق مصوب مجلس شورای اسلامی صنایع بزرگ باید ضمن احداث نیروگاه خود تأمین بخشی از نیاز خود به انرژی برق را 

از این طریق تأمین کنند.
بر اساس گزارشی که وزارت نیرو منتشر کرده یکی از برنامه های مهم وزارت نیرو برای رفع ناترازی 
در صنعت برق و تأمین برق کافی به ویژه در فصل گرم سال، تسهیل فرایند نیروگاه سازی توسط صنایع 
است که در همین رابطه تاکنون ۵ واحد نیروگاهی از سوی صنایع کشور به ظرفیت ۸۷۱ مگاوات وارد 

مدار شده و قرار است تا تابستان آینده این رقم به ۱۷۰۰ مگاوات برسد.
مهرماه سال ۱۴۰۰ تفاهم نامه ای بین وزارت نیرو و وزارت صمت مبنی بر احداث حداقل ۱۰ هزار 
مگاوات نیروگاه خود تأمین از ســوی صنایع امضا شد که این تفاهم نامه شامل احداث حداقل ۹۰۰۰ 

مگاوات نیروگاه حرارتی و ۱۰۰۰ مگاوات نیروگاه تجدیدپذیر است.
تاکنون ۶ هزار مگاوات نیروگاه خود تأمین صنایع وارد مرحله اجرایی شده و از این میزان تاکنون 
عملیات اجرایی پنج واحد نیروگاهی شــرکت های فولاد مبارکه، چادرملو، آلومینیوم المهدی، شهید 
باکری سمنان و فولاد غرب آسیا در مجموع به ظرفیت حدود ۸۷۱ مگاوات به اتمام رسیده و به شبکه 

برق کشور متصل شده است.
همچنین بر اساس برنامه ریزی صورت گرفته ۷ واحد نیروگاهی صنایع نیز تا تابستان ۱۴۰۳ به شبکه 

سراسری متصل می شود تا مجموع ظرفیت نیروگاه های صنایع به ۱۷۰۰ مگاوات برسد.
فولاد مبارکه ۱۶۰۰ مگاوات نیروگاه را در دست احداث دارد که ۶۰۰ مگاوات خورشیدی و ۱۰۰۰ 
مگاوات حرارتی است و از این میزان یک واحد گازی به ظرفیت ۳۰۷ مگاوات به بهره برداری رسیده و 

۳۰۷ مگاوات دیگر نیز طی روزهای آینده به شبکه سراسری برق متصل خواهد شد.
شرکت های چادرملو یزد، گل گهر سیرجان و آلومینیوم المهدی هرکدام ۵۴۶ مگاوات نیروگاه سیکل 
ترکیبی در دست اجرا دارند که دو واحد گازی چادرملو و گل گهر سیرجان و یک واحد گازی آلومینیوم 

المهدی در تابستان ۱۴۰۳ به بهره برداری می رسند.
علاوه بر این برخی دیگر از صنایع نیز مانند پارســیان، فولاد شادگان، فولاد کاوه، جاجرم، جنوب 
کیش و فولاد هرمزگان در حال برگزاری مناقصه و اخذ مجوز ســوخت هســتند که انتظار می رود تا 

تابستان ۱۴۰۴، واحدهای گازی این نیروگاه ها نیز به مدار بیاید.
ســید زمــان حســینی، مجــری احــداث نیروگاه هــای خــود تأمیــن صنایــع با اشــاره به 
اســتقبال بســیار خــوب صنایــع از برنامه دولت ســیزدهم بــرای احــداث نیروگاه خــود تأمین 
 گفــت: باتوجه بــه ناتــرازی موجــود در صنعــت بــرق و تصویــب مــاده ۴ قانــون مانع زدایــی 
از صنعت برق، صنایع بزرگ به منظور تأمین برق کافی خود در فصل گرم سال می توانند اقدام به احداث 

نیروگاه خود تأمین کنند.
مجــری احداث نیروگاه های خود تأمین صنایع با بیان اینکه تاکنون برای ۱۷ هزار و ۵۰۰ مگاوات 
درخواست احداث نیروگاه از سوی صنایع موافقت اصولی صادر شده است، اظهار داشت: برق تولیدی 
نیروگاه های خود تأمین علاوه بر حل نیاز برق صنایع می تواند به صورت قراردادهای دوجانبه بین نیروگاه 
و مصرف کنندگان مبادله شود که طی قراردادی از پشتیبانی شرکت مدیریت شبکه برق ایران برخوردار 

می شود و علاوه برآن صنایع می توانند.
حســینی بیان کرد: محاســبات نشــان می دهد هزینــه احداث نیــروگاه خود تأمین توســط 
صنایــع ظرف دو الی ســه ســال به واســطه جلوگیری از خســارت عدم تولیــد در محدودیت های 
 فصــل گرم ســال جبران می شــود و ضمن آن این صنایــع می توانند مازاد برق تولیــدی خود را به

 شبکه سراسری تزریق و به فروش برسانند.
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   برنامه استراتژیک ۲۰ساله صنعت برق تدوین شد
 مدیرکل دفتر راهبری و نظارت بر انتقال و توزیع برق وزارت نیرو گفت: برنامه استراتژیک ۲۰ساله صنعت برق تدوین شد.به گزارش از توانیر، عبدالصاحب ارجمند در دومین روز نشست هم اندیشی مدیران روابط عمومی صنعت برق کشور و اجرای پویش باانرژی، 
روابط عمومی های صنعت برق را آیینه تمام نما و انعکاس دهنده زحمات تلاشــگران صنعت برق دانســت و با اشــاره به تدوین برنامه اســتراتژیک ۲۰ساله صنعت برق تا سال ۱۴۲۰، موضوع مدیریت مصرف برق و بهینه سازی مصرف انرژی در کشور را از مباحث مهم 
چشم انداز برق کشور برشمرد.مدیرکل دفتر راهبری و نظارت بر انتقال و توزیع برق وزارت نیرو افزود: بر اساس چشم انداز ۲۰ساله برنامه های میان مدت چهارساله نه تنها ناترازی برطرف می شود، بلکه در افق برنامه هفتم ۷ هزار مگاوات تراز مثبت پیش بینی شده است.
وی به اقدام های دولت سیزدهم در بخش برق و تدوین ۱۸۰ برنامه عملیاتی برای عبور از اوج بار تابستان آینده اشاره کرد و از تدوین راهبردها برنامه ها برای غلبه بر چالش های متعدد در حوزه های تولید، انتقال، توزیع و مصرف برق در چشم انداز ۲۰ساله خبر داد.
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وزیر راه و شهرسازی گفت: ۲۴۰ هزار مسکن مهر به دولت سیزدهم به ارث رسیده که از این تعداد تاکنون ۱۲۰ هزار واحد به مردم واگذار شده است.
به گزارش مهرداد بذرپاش در آیین آغاز عملیات اجرایی و آماده سازی ۵۴ هزار واحد مسکونی طرح نهضت ملی مسکن و واگذاری سه هزار قطعه زمین در طرح جوانی جمعیت اظهار کرد: دولت و شخص 

رییس جمهور شجاعانه به موضوع مسکن ورود کرد در حالی که می دانستیم مورد نقد قرار می گیریم.
وی افزود: امروز با کمک مجلس، عملیات اجرایی ۲ میلیون و ۴۰۰ هزار واحد آغاز شده و این روند به سرعت انجام می شود و همچنین در حوزه مسکن شهری ۶۰ هزار هکتار زمین در سراسر کشور تامین 
شده است.وزیر راه و شهرسازی گفت: از نیمه سال ۱۴۰۲ تصمیم گرفته شد که زمین های روستایی را وارد مدار ساخت کنیم و از این طریق ۵۰۰ هزار قطعه زمین روستایی در کشور معادل ۴۰ هکتار زمین 
تامین شد.وی ادامه داد: بنا شد کار ساخت واحدها را به خود مردم بسپاریم تا مشکل مسکن مهر مجددا تکرار نشود و کارها با شتاب بیشتری دنبال شود.بذرپاش با اشاره به واگذاری ۱۰ هزار واحد مسکن 

مهر تا پایان سال جاری در استان تهران گفت: دولت از هر روشی از جمله واگذاری زمین و تسهیلات بانکی برای ساخت مساکن مهر و نهضت ملی مسکن استفاده خواهد کرد.

وزیر راه و شهرسازی: 
دولت سیزدهم ساخت ۲۴۰ 

هزار واحد مسکن مهر را 
متقبل شد

یکی از موارد مهمی که در 
سفرهای نوروزی همواره 

دغدغه اصلی مسافران 
نوروزی و متولیان حوزه 

گردشگری سیستان 
وبلوچستان است موضوع 

مهم اسکان و زیرساخت 
های اقامتی سیستان 

وبلوچستان است.

مردمان خونگرم و مهمان نواز سیستان وبلوچستان هم چون سال های گذشته خود را مهیا و آماده استقبال و پذیرایی از مسافران و گردشگران داخلی و 
خارجی در نوروز 1۴۰3 کرده اند. 
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ایران زمین  

   قضاوت کارمند برق منطقه ای خوزستان در 
مسابقات بین المللی تکواندو

با دعوت رسمی کنفدراسیون تکواندو آسیا ، اسماعیل 
اسفندیاری کارمند شرکت برق منطقه ای خوزستان 
در مسابقات بین المللی باشگاه های آسیا )پرزیدنت 

کاپ( و جام فجر قضاوت کرد.
به گزارش روابط عمومی شــرکت بــرق منطقه ای 
خوزستان، سی و سومین دوره مسابقات بین المللی 
جام فجر در گروه G1 و ششمین دوره مسابقات جام 
 WORLD TAEKWONDO PRESIDENT›S( ریاســت
CUP( به میزبانی جمهوری اسلامی ایران در تهران 
برگزار و اســماعیل اســفندیاری  با دعوت رسمی 
کنفدراسیون آســیا ) ATU(  در این دوره از مسابقات 

قضاوت کرد.
وی در پایان این مســابقات توســط نماینده فنی 
فدراسیون جهانی آقای کوک هیون مورد تقدیر قرار 
گرفت.گفتنی است اسفندیاری رئیس کمیته داوران 
هیات تکواندو استان خوزستان و تنها داور درجه یک 
بین المللی تاریخ تکواندو خوزســتان بوده و سفیر 

مدیریت مصرف در بین ورزشکار است. 

  حفاظت از منابع طبیعی باید هوشمند شود
 دادستان عمومی و انقلاب اردبیل بر ضرورت توجه به 
موضوع هوشمندسازی بحث حفاظت از منابع طبیعی 
تاکید کرد. جلال آفاقــی در بازدید از اداره کل منابع 
طبیعی و آبخیزداری استان اردبیل به مناسبت هفته 
منابع طبیعی با قدردانی از تلاش های صورت گرفته در 
راستای صیانت از حقوق بیت المال، به اهمیت منابع 
طبیعی و تاثیر آن بر حوزه های گوناگون مانند اقتصاد، 
محیط زیست و گردشگری اشاره کرد.وی گفت: آب 
و خاک همان طور که مورد تاکید مکرر مقام معظم 
رهبری بوده است، نقش تعیین کننده ای در سرنوشت 
کشور دارد و نباید اجازه تعرض در این زمینه به افراد 
ســودجو و فرصت طلب داده شود.دادستان عمومی 
و انقلاب اردبیل با تاکید بــر اینکه حفاظت از منابع 
طبیعی باید هوشمند باشــد، بهره برداری کامل از 
پنجره واحد مدیریت زمین در آینده نزدیک را گامی 
موثر در این راستا دانســت.وی افزود: نحوه مدیریت 
کشت درخت در اســتان اردبیل باید متحول شود و 
در کنار درختکاری به درختــداری نیز توجه گردد، 
در غیر این صورت درختکاری ها هیچ سود و ارزشی 
نخواهد داشــت.آفاقی در ادامه بر کاشــت درختان 
متناسب با شرایط آب و هوای منطقه، جلوگیری از 
تغییر کاربری فضاهای سبز، خودداری عشایر از کوچ 
پیش از مهلت مقرر، اجرای کمربند سبز اردبیل و انجام 
پیش بینی های لازم برای مقابله با پدیده ریزگردها 
تاکید کرد.وی همچنین توجه به مقوله گســترش 
درختکاری و درختداری در مسیرهای ورودی شهر 
و حاشیه جاده ها، تشدید تدابیر حفاظتی در مناطق 
جنگلی فندقلو و ســوها، توجه کافــی به وضعیت 
اســتخدامی و معیشــتی محیطبانان و جنگلبانان 
را مــورد تاکید قرار داد.دادســتان عمومی و انقلاب 
مرکز استان در ادامه ســه اصله نهال در محوطه این 
اداره کل غرس کرد و طرح ویژه گشــت و مراقبت از 
منابع طبیعی نیز از امروز تا پایان تعطیلات نوروزی 
با دستور وی آغاز شــد.۹۰ نفر در حال حاضر برای 
حفاظت از جنگل های استان اردبیل فعال هستند و 
با این وجود مردم در صورت مشاهده تخریب منابع 
طبیعی و قاچــاق هر گونه فرآورده هــای جنگلی و 
مرتعی از سوی قاچاقچیان یا افراد سودجو، می توانند 
 موضوع را با شــماره  تلفــن رایــگان ۱۵۰۴ و ۱۳۹ 
مرکز فرماندهی یگان حفاظت منابع طبیعی استان 

اردبیل اطلاع دهند.

به گزارش سیدمجتبی طباطبایی زاده از سیستان وبلوچستان، این استان همواره به خونگرمی و مهمان نوازی شهره خاص و عام است و با 
توجه به ظرفیت های خارق العاده و طبیعت بکر و دست نخورده ای که دارد در تمامی فصول گردشگران داخلی و خارجی متعددی را به سمت 
خود جذب می کند. این استان علاوه بر جاذبه های تاریخی، فرهنگی و میراث ملموس و ناملموسی که دارد از نعمت گردشگری دریایی، خوراک 
و کشاورزی و... نیز برخوردار است و به دلیل آب وهوای مناسب به ویژه فصل بهار، در ایام نوروز بر تعداد مسافران و گردشگران ورودی به صورت 
چشــمگیری افزوده می شود. یکی از موارد مهمی که در ســفرهای نوروزی همواره دغدغه اصلی مسافران نوروزی و متولیان حوزه گردشگری 
سیستان وبلوچستان است موضوع مهم اسکان و زیرساخت های اقامتی سیستان وبلوچستان است که همه ساله قبل از آغاز سفرهای نوروزی 
با برگزاری سلســله جلسات و فعال سازی کارگروه اسکان در ســتاد خدمات سفرهای نوروزی با دبیری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی در خصوص رفع آن چاره اندیشی می شود. در همین راستا معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
سیستان وبلوچستان در گفت وگو با خبرنگار ما اظهار کرد: ۱۵8 اقامتگاه با بیش از ۵ هزار تخت به صورت رسمی وجود دارد که پذیرای مسافران 
در تمامی فصول و به ویژه ایام نوروز امسال خواهند بود. رضا گنجعلی افزود: علاوه بر آن اقامتگاه های دیگری از جمله مهمان سراهای ادارات و 
بخش خصوصی و... نیز وجود دارد که فعالیت آنها در نوروز بیشتر می شود و طبق رایزنی هایی که انجام شده قرار است ادارات نیز در خصوص 
میزبانی از مســافران و اســکان آنها همکاری بیشتری داشته باشــند. او ادامه داد: باتوجه به اینکه بهار طبیعت و بهار قرآن همزمان شده است 
ضرورت دارد تا دستگاه های متولی و اعضای ستاد در خصوص برپایی سفره های افطاری ساده اقدام کنند و به منظور خدمات رسانی صحیح و 
به موقع به مسافران هر یک از دستگاه های متولی یک نفر رابط خود را به دبیرخانه ستاد سفرهای نوروزی معرفی کنند. به گفته گنجعلی، در 
جلسه ای که با حضور اعضای ستاد برگزار شد مقرر کردیم تا دانشگاه های سیستان وبلوچستان، دانشگاه زابل، دانشگاه ولایت ایرانشهر، دانشگاه 
دریانوردی چابهار و دانشگاه آزاد اسلامی استان فهرست خوابگاه ها وپانسیون های مربوط را به منظور اسکان مسافران و گردشگران نوروزی به 

دبیرخانه ستاد اجرایی خدمات سفر استان اعلام و نسبت به آماده سازی و تجهیز آن مکان ها اقدام کنند.

  آمادگی جامعه هتل داران برای سفرهای نوروزی
رئیــس جامعــه هتــل داران سیســتان وبلوچســتان نیز بــه خبرنگار مــا گفت: هتل هــای موجود در اســتان نیــز با تمــام امکانات و 

 سرزمین نخل و آفتاب مهیای میزبانی
 از مسافران نوروزی 

 تقویــت زیرســاخت های خــود آمــاده خدمت رســانی و میزبانی از مســافران و 
گردشگران نوروزی هستند. 

حســین سارانی ادامه داد: اتاق های موجود در هتل ها مهیای میزبانی شده و سایر 
زیرساخت ها نیز آماده است و به لحاظ نظافت اتاق ها و سرویس های بهداشتی و نوع 
پذیرایی نیز تمهیدات لازم اندیشیده شده و هیچ مشکلی در خصوص اسکان مسافران 

و گردشگران داخلی و خارجی در این هتل ها وجود ندارد. 

  تدارک 15 پارک شهری برای اسکان گردشگران
مدیرخدمات شهری شهرداری زاهدان نیز در گفت وگو با خبرنگار ما گفت: شهرداری 
زاهدان طبق روال سنوات گذشته به طور کامل در تدارک پذیرایی و میزبانی از مسافران 
است و تا زمان آغاز سفرها تمامی این برنامه ها نهایی شده و مشکلی در این خصوص 

وجود نخواهد داشت.
 ابوالفضل کاظمی افزود: یکی از مواردی که همه ساله مورد توجه شهرداری زاهدان 
قرار دارد اسکان مسافران است که برای آن دسته از کسانی که تمایل ندارند در هتل ها 
و مســافرخانه ها مستقر شــوند محیطی ارزان قیمت و امن را برایشان مهیا کنیم. او 
ادامه داد: در همین رابطه ۱۵ پارک در شهر زاهدان با تمامی امکانات لازم مشخص و 
امکانات رفاهی در آنها ایجاد می شود و از زمان آغاز تا پایان سفرها به طور شبانه روز 

در خدمت مسافران خواهد بود. 
به گفته کاظمی، در این پارک ها امکاناتی مانند ســرویس های بهداشــتی کافی و 
تمیز، نمازخانه، محلی برای نصب چادرهای مسافرتی، شارژ تلفن همراه، آب آشامیدنی 
بهداشتی و محلی برای شستشوی ظروف تعبیه شده است و در تمامی این ۱۵ پارک 
نیز به صورت ۲۴ ســاعته و دایمی نگهبانان حضــور دارند و طبق رایزنی های انجام 
شــده، گشت های نیروی انتظامی هم در این اماکن به منظور تامین امنیت مسافران 

حاضر هستند و جای هیچ گونه نگرانی وجود ندارد. 
کاظمــی تاکید کرد: ۴۰ عدد المان شــهری نیز در ایام نوروز در ســطح شــهر 
زاهــدان نصب خواهد شــد که بــا مضامین بهار طبیعت و بهار قــرآن و ماه رمضان 
اســت تا چهره بصری شهر نیز همخوان با فضای موجود شود. مدیر خدمات شهری 
شــهرداری زاهدان تصریــح کرد: به منظور نظافت و رســیدگی به ســرویس های 
بهداشــتی این پارک ها نیز روزانه پرســنل شهرداری اقدامات لازم را انجام می دهند 
 و اقــلام مصرفی مانند مایع دستشــویی و ... را تهیه می کننــد و نظارت های لازم به

 صورت مستمر انجام می شود. 

  پیش بینی 99۰ کلاس درس برای اسکان مسافران نوروزی
نماینده اداره رفاهی و پشــتیبانی آموزش وپرورش سیســتان وبلوچستان نیز در 
خصوص برنامه های ویژه این اداره کل در ایام نوروز به خبرنگار ما گفت: آموزش وپرورش 
همواره در این ایام نقش پر رنگی در خصوص پذیرایی از مسافران دارد که آماده سازی 
مدارس و خانه های معلم به منظور اسکان مسافران از جمله مهمترین این کارهاست. 
داود پناهی افزود: طبق برنامه ریزی های انجام شــده ۹۹۰ کلاس درس در قالب 
۱۱۲ باب مدرسه در ایام نوروز برای اسکان مسافران نوروزی مهیا شده که می توانند 

به هزینه ای بسیار کمتر نسبت به هتل ها از آن استفاده کنند. 
او تاکید کرد: ۹۰ اتاق و ۲8۰ تخت هم در قالب خانه های معلم در ۵ شهرستان 
استان برای این منظور اختصاص داده شده است که به این آمار می توان اردوگاه های 

تحت مدیریت این اداره کل را نیز اضافه کرد.

  تجهیز مساجد بین راهی و بقاع متبرکه 
نماینده اداره کل اوقاف و امور خیریه سیستان وبلوچستان در ستاد خدمات سفر 
نیز اظهار کرد: تمام مساجد بین راهی و بقاع متبرکه استان در ایام نوروز برای اسکان و 
بهره برداری مسافران با توجه به شرایط موجود تجهیز و مهیا شده است. حسن یعقوبی 
افزود: بقاع متبرکه در شهرســتان های زابل، چابهار، ایرانشــهر و زابل و... طبق روال 
سال های گذشته محیطی امن و مناسب برای اسکان و استفاده مسافران و گردشگران 
نوروزی است که مورد استقبال نیز قرار می گیرد و تمامی اقدامات لازم در این اماکن 
انجام شده است.استان سیستان وبلوچستان به دلیل آب و هوای مساعد، جاذبه های 
گردشگری بکر و ناب و ظرفیت گردشگری های دریایی، خوراک، کشاورزی و مذهبی 
و... که دارد در ایام نوروز همه ساله تعداد زیادی مسافر و گردشگر داخلی و خارجی 

را میزبانی خواهد کرد. 

برترین اخبار ایران و جهان
www.ofoghemroz.ir
٤٩١٠٥٠١٠    -    ٠٢١

   افزایش 1۲۰ درصدی کشف کالای قاچاق در بوشهر
 فرمانده انتظامی استان بوشهر گفت: ۱۴۵ هزار میلیارد تومان کالای قاچاق از ابتدای امسال تاکنون کشف شده که نسبت به سال گذشته ۱۲۰ درصد رشد داشته است.

سردار حیدر سوسنی گفت : امسال بیشترین کشف حوزه کالای قاچاق کشور در استان بوشهر ثبت شده است.وی افزود: امسال استان بوشهر در زمینه سرقت مسلحانه استان یازدهم کشور معرفی شده به گونه ای که 8۳ درصد سرقت های مسلحانه در استان بوشهر در سال جاری 
کشف شده است.فرمانده انتظامی استان بوشهر تصریح کرد: همچنین ۱۰۰ درصد قتل ها در استان بوشهر کشف شده است.سوسنی ادامه داد: نیروی انتظامی استان بوشهر در عرصه سرقت ها با کشف ۱۲۰ درصد از سرقت ها رتبه برتر در کشور در بین استان ها کسب کرده است.

وی ادامه داد: در کشف وقوع سرقت ها استان بوشهر با ۴۵ درصد رتبه سوم کسب کرده  و ۴۵۶ نفر از خریداران اموال مسروقه دستگیر و به مرجع قضایی معرفی شده اند.
فرمانده انتظامی استان بوشهر گفت: در سال جاری 8۱ باند مجرمانه فعال در جرایم سرقت منهدم شدند.سوسنی بیان کرد: اکثر سارقان در حرکت هستند و از دیگر استان ها وارد بوشهر می شوند در حالی که سارقان بومی نسبت به سارقان در حرکت بسیار اندک است.

وی ادامه داد: رتبه این استان در حوزه سرقت بیست و هفتم کشور است به گونه ای که بیست و شش استان در حوزه سرقت از بوشهر جلوتر هستند.فرمانده انتظامی استان بوشهر گفت: با رعایت موارد ایمنی از سوی بانک ها و برقراری امنیت پایدار از سوی نیروی انتظامی امسال تاکنون 
سرقت از بانک و طلافروشی و گروگانگیری در استان بوشهر ثبت نشده است.
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در میان مهاجمان خارجی که در طول تاریخ به اســتقلال آمده  اند فقط رودی ژســتد موفق شــد برای این تیم گل بزند. گل این بازیکن بسیار هم ارزشمند بود چون در فصل قهرمانی 
استقلال با فرهاد مجیدی باعث شد تا آبی ها از شکست مقابل رقیب سنتی فرار کنند و با همان تساوی به سمت قهرمانی در لیگ برتر حرکت کنند. 

بعد از ژستد تنها بازیکن خارجی که در دربی موفق به گلزنی شد، کوین یامگا است که در پست مهاجم بازی نمی کند. حالا اما گوستاوو بلانکو به عنوان یک مهاجم از فرصتی طلایی 
برخوردار است تا در خط حمله استقلال در دربی گل بزند و به رکوردی که در اختیار ژستد قرار دارد برسد.

 او نیــز بــه ماننــد مهاجــم بلندقامــت ســابق اســتقلال عملکــرد آنچنــان درخشــانی از خــود بجــا نگذاشــته و از نظــر آمــار گلزنــی نســبت بــه انتظارات عقب اســت 
 امــا بلانکــو نشــان داده در ایــن ایــام از آمادگــی مطلوب تــری نســبت به ابتــدای حضــورش در اســتقلال برخــوردار اســت و احتمــالاً می تواند یکــی از شــانس های تیمش 

برای گلزنی در دربی باشد.

مهاجم آرژانتینی به 
ژستد می رسد؟

 با بهترین آمار دفاعی در دربی
یکی از ویژگی های اســتقلال در فصل جاری 
برخورداری از خط دفاعی کم نقص بوده اســت. 
گرچه در همین بازی با اســتقلال خوزستان در 
دقایقی خط دفاع استقلال مضطرب کار کرد اما 
به طور کلــی آماری که از خط دفاع باقی مانده 
نشان می دهد که آبی ها در فصل جاری نمایش 
مطلوبی داشــته اند و توانستند خود را به خوبی 
حفظ کنند. اســتقلال با 10 گل خورده خود را 
به دربی 103 رسانده که این آمار مطلوبی است 
و در آستانه هفته بیستم استقلال میانگین نیم 
گل خورده در هر بازی را از خود به جا گذاشــته 
که بســیار قابل قبول است. البته استقلال قطعاً 
روز سختی در پیش خواهد داشت به این دلیل 
که خط حمله پرسپولیس یکی از بهترین خطوط 
هجومی لیگ برتر است و در هفته های اخیر نیز 
رشد قابل توجهی داشته و چنانچه مقابل بازیکنان 
هجومی این تیم کوچکترین اشــتباهی از سوی 
مدافعان استقلال سر بزند ممکن است استقلال 
مقابل مهاجمان این تیم به شدت غافلگیر شود. 
در واقع دربی بزرگترین آزمون مدافعان استقلال 

محسوب می شود.
 

  بهترین تفاضل گل
اســتقلال از نظر گل زده تیم دوم لیگ است 
و سپاهان با وجود افت محسوس هفته های اخیر 
همچنــان بهترین تیم از نظر گلزنی اســت. اما 
استقلال به دلیل برخورداری از خط دفاع مطلوب 
موفق شــده تفاضــل گل 17+ را تا پایان هفته 
نوزدهم از خود به جا بگذارد. اگر در پایان لیگ کار 
به تفاضل گل کشیده شود، استقلال می تواند روی 
این امتیاز حساب کند. البته بازی های بسیاری 
تا پایان لیگ باقی مانده و استقلال باید این آمار 

را حفظ کند.
 

  بیک زاده: یکی کوتاه بیاید
هاشم بیک زاده، پیشکسوت استقلال معتقد 
است که اســتقلال روی تیزهوشی به موفقیت 
رسیده است: »استقلال در نیمه اول توانست روی 
تیزهوشی به گل برسد. استقلال با روحیه گام به 
دربی می گذارد. به احتمال زیاد دربی زیبایی را 
شاهد خواهیم بود زیرا هر دو در کورس قهرمانی 
هستند.« بیک زاده ادامه داد: »پیروزی در دربی 
از لحاظ روحی و روانی خیلی به تیم برنده کمک 
خواهد کرد. البته خریدهای پیروزی تأثیرگذاری 
بیشــتر و بهتری دارند. اورونوف تأیید بر ادعای 
من اســت.« بیک زاده دربــاره اختلاف خطیر و 
نکونام این واکنش را نشان داد: »اختلاف خطیر 
و نکونام اپیدمی شده است و در این باره صحبت 
نکنیم بهتر است. هیچ کدام هم کوتاه نمی آیند.« 

  نامه دوم در اعتراض به کارت کنعانی
باشگاه پرسپولیس بلافاصله بعد از پایان بازی 
در نامه ای، به تصمیم داور در دادن کارت زرد به 
مدافع ملی پوش پرسپولیس اعتراض کرد. جالب 
اینکه دیروز باشگاه پرسپولیس نامه جدیدی را به 
سازمان لیگ ارسال و درخواست کرد که با توجه 
به نظرات کارشناسان داوری در خصوص اشتباه 
داور، کارت زرد کنعانی را حذف کنند. باشــگاه 
پرسپولیس به موارد قانونی و مشابه این مورد در 
ایران و خارج از کشــور اشاره کرده و درخواست 
داشــته که کمیته داوران هرچه سریع تر در این 
مورد رســیدگی انجام دهد. باشگاه پرسپولیس 
مدعی اســت که با توجه به احراز اشتباه داوری 
در این صحنه، کنعانی مستحق بخشش در این 

پرونده است. 

 تشکیل جلسه کمیته اقتصادی پرسپولیس
کمیته اقتصادی باشگاه صبح دیروز با حضور 
محمد دلبری، پیمان حدادی )معاون اقتصادی(، 
دو عضو هیأت مدیره و سایر اعضا تشکیل جلسه 
داد. معاون اقتصادی باشگاه پرسپولیس، در این 
جلسه گزارش کاملی را در ارتباط با قراردادهای 
اقتصادی و تجاری منعقد شده و در دست اقدام به 
اعضا ارائه کرد که مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 
کمیته اقتصادی برای نشست دیروز، گفت وگو و 
تبادل نظر درباره اولویت های تجاری و بازرگانی 

پرسپولیس در سال آینده است .

    بیراموند  در بازی 
با فولاد هم دو گل 

دریافت کرد که 
روی گل اول مقصر 

صددرصد بود و روی 
گل دوم هم خروجی 

اشتباه داشت .

مفت گل خورها
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سعید جمشیدیان    |      انگار با هم قرار گذاشته بودند که گل های عجیب بخورند. حتماً دیدید که هیچ اما اگر 
ندیدید ارزش چند بار دیدنش را دارد.

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

 دوشنبه 1402/12/21
شماره : 1603

اشتباهات فاحشی از سوی دروازه بان ها که به غیر از یک مورد نتیجه بازی را کاملًا تغییر داد. البته دروازه بانانی هم بودند که با 
عملکرد و سیوهای شان مانع شکست تیم شان شدند. محسن فروزان دروازه بان ذوب آهن در بازی با هوادار با اینکه دو گل دریافت 
کرد)یک گل از روی نقطه پنالتی( اما با چند واکنش خوب و بموقع اجازه باز شدن بیشتر دروازه اش را نداد. حبیب فرعباسی گلر 
ملوان هم در آخرین دقیقه بازی با گل گهر یک ســیو عالی داشــت و همان هم باعث ماندن ســه امتیاز در انزلی شــد. اما در سایر 

بازی ها واکنش هایی از دروازه بانان بخصوص ملی پوش دیدیم که در نوع خود عجیب بود.

   بیرانوند، دو اشتباه دو گل
در اینکه علیرضا بیرانوند دروازه بان بسیار خوبی است هیچ شکی نیست. اما او بخصوص 
و بعد از مهار پنالتی کریس رونالدو در جام جهانی اعتماد به نفس خاصی به دســت آورد. 
به طوری که در چند بازی پرســپولیس شــاهد واکنش های ریسکی او بوده ایم.  در بازی با 
آلومینیــوم اراک خروج بیش از حد او از چهارچوب دروازه باعث شــد تا از فاصله 30-40 
متــری دروازه اش باز شــود.  او در بازی با فولاد هــم دو گل دریافت کرد که روی گل اول 
مقصر صددرصد بود و روی گل دوم هم خروج اشتباهش و هماهنگ نبودن با فرشاد فرجی 
زمینه گل بعدی را برای فولادی ها فراهم کرد. البته بیرانوند خیلی خوش شــانس بود که 

بازی هجومی و درخشان تیمش پیروزی 4-2 را در نهایت برای شان ثبت کرد.
 

   پیام نیازمندی که ندیده بودیم
شاید بدبین ترین هوادار سپاهان بعد از پیروزی این تیم در جام حذفی مقابل شمس آذر 
فکرش را هم نمی کرد که در خانه شکســت بخورند اما این اتفاق افتاد و بدون تردید یک 
دلیل اصلی اش اشــتباهات عجیب پیام نیازمند بود. او گل اول را در حالی دریافت کرد که 
توپ از فاصله چند سانتی متری اش گذشت و شاید اگر فقط دستانش را باز کرده بود توپ 
دفع می شــد. او که به نظر می رســید از نظر روحی در وضعیت خوبی قرار ندارد گل دوم را 
هم بســیار بد خورد. در حالی که ضربه محمدحسین فلاح شدت زیادی نداشت و توپ در 
دستانش بود به شکل عجیبی توپ از کنار دستانش عبور و وارد دروازه شد. ژوزه مورایس 
هم که به همین نتیجه رسیده بود، بین دو نیمه او را تعویض کرد.  دروازه بان سپاهان هم 
با انتشار این استوری: »از همه شما هواداران و هم تیمی های عزیز عذرخواهی می کنم. می 
دانــم دردی را دوا نمی کند اما از صمیم قلب ناراحت و جز عذرخواهی کاری از دســتم بر 

نمی آید. تلاشم را برای جبران چند برابر می کنم.« از هواداران سپاهان عذرخواهی کرد.
 

   ناصری و تقدیم دو گل به سپاهان
هر چقدر پیام نیازمند درون دروازه ســپاهان گل های بــدی را دریافت می کرد، در آن 
طــرف میدان محمــد ناصری گلر پیکان هم دو گل بد را دریافت کرد.  گل اول ســپاهان 
روی شــروع مجدد او و برخورد ضربه اش به فرشــاد احمدزاده وارد دروازه شد و گل دوم را 
هم روی کنترل اشــتباه ضربه ســر رضا اسدی دریافت کرد.  ناصری خیلی شانس آورد که 
همتایش در ســپاهان روز خوبی نداشــت و در نهایت پیکان با پیروزی از زمین خارج شد.  
ناصــری هم حتماً از عملکرد خودش رضایت ندارد و اگر قرار به ایســتادن او درون دروازه 

باشد باید از اشتباهاتش کم کند.
 

   شاهکار رضایی
بازی 6 امتیازی در آبادان می رفت که با پیروزی نساجی به پایان برسد که اشتباه و شاید گفت 
غرور بیش از حد علیرضا رضایی دروازه بان قائمشهری ها کار دست شان داد و پیروزی با ارزش آنها 
در ثانیه پایانی با تساوی عوض شد.دروازه بان نساجی که می توانست با حمایت دو مدافع تیمش و 
بدون مزاحمت مهاجمان صنعت توپ را به راحتی مهار و منتظر شنیدن سوت پایان بازی باشد 
اما به خاطر اقدام به کنترل توپ با ســینه، باعث شــد تا توپ از میانه پاهایش عبور کند و وارد 
دروازه شود. در واقع به همین راحتی نساجی دو امتیاز حساس بازی 6 امتیازی را از دست داد.

اورونوف - ترابی لذت پیروزی با فوتبال زیبا
با درخشش دو وینگر چپ و راست پرسپولیس که هم تکنیکی 
هستند، هم گلزن حالا هواداران این تیم لذت پیروزی ضمن ارائه 

فوتبالی زیبا را تجربه می کنند.
برای آنهایی که عصر جمعه در ورزشگاه آزادی حضور داشتند 
و دیدار با فولاد را از نزدیک دیدند حلاوت برد بزرگ در آســتانه 
دربی یک طرف ماجرا بود و لذت بردن از نمایش تیم هجومی شان 
در طرف دیگر. پرسپولیس با  تغییراتی که در سبک بازی اش طی 
هفته های اخیر داشته سریع تر و شدیدتر حمله می کند و با خلق 
موقعیت های گل بیشتر نسبت به نیم فصل اول آمار امید به گل 
هم در این تیم بالاتر رفته اســت تا همه هواداران انتقادات شان را 

از اوسمار ویرا پس بگیرند و از او تمجید کنند.
اما با قاطعیت می توان گفت درخشش مهدی ترابی و اوستون اورونوف دو وینگر راست و چپ پرسپولیس در این نمایش های 

هیجان انگیز و پیروزی های به دست آمده نقشی پررنگ داشته است.
هواداران پرســپولیس در شــبکه های اجتماعی فیلم حرکات تکنیکی و جذاب اورونوف را در صفحات مجازی دست به دست 
می چرخانند و همانجا در یکی از لحظاتی که او با مانوری تماشــایی توپ را از بین پاهای بازیکن فولاد عبور می دهد، مشــخص 

می شود آنها چقدر از تماشای نمایش این بازیکن لذت می برند و چطور از جای شان برمی خیزند و خوشحالی می کنند.
اورونوف همان بازیکنی بود که پرسپولیس می خواست. وینگری که گره از کار تهاجمی تیم بگشاید و با تکنیک خود در فضاهای 
محدود و تنگ توپ را در بیاورد و با کارهای ترکیبی یا موقعیت بسازد یا گل بزند. مرور گل اول پرسپولیس نشان دهنده تکنیک 

بالا و هوش این بازیکن است که در ادامه راه می تواند به پرسپولیس کمک کند.
همچنین مهدی ترابی در نیم فصل دوم لیگ درخشش خود را آغاز کرده و شبیه همان بازیکنی شده که یکی، دو فصل پیش 
برای پرسپولیس مقابل حریفانش تفاوت ایجاد می کرد و با پاس گل های فراوان و سوپر گل هایی که می زد جزو برترین ستاره های 
فوتبال ایران بود. ترابی در سه، چهار بازی اخیر هم گل زده، هم در فاز تهاجمی عنصری پیش برنده بوده است و بیشتر کارهای 
تهاجمی و ترکیبی از او شروع می شود.ترابی و اورونوف دو بازیکن غیرقابل پیش بینی پرسپولیس هستند که با خلاقیت و تکنیک 
بالای خود می توانند در هر مسابقه حتی دربی اختلاف ایجاد کنند و ضمن بالا بردن کیفیت تیم در فاز تهاجمی باعث موفقیت 
در بازی بزرگ پیش رو شوند.در فوتبال روز دنیا معمولاً بازیکنانی با این خصوصیت دردانه های تیم شان به حساب می آیند چراکه 
غیرقابل پیش بینی هســتند و در سخت ترین شــرایط می توانند اختلاف ایجاد کنند. حالا پرسپولیس دو تا از آنها را دارد که در 
دربی می توانند دلگرمی اوسمار و هواداران باشند چرا که اگر این دو بازیکن به لحاظ ذهنی و روانی آماده باشند یارگیری با آنها 

هم فایده ای برای حریف نخواهد داشت و در نهایت کار خودشان را می کنند و می توانند تأثیرگذار باشند.

جواد نکونام در حالی منتقد یارگیری علی خطیر و دیگر عوامل 
باشــگاه در نیم فصل اســت که تیمش عملکرد مطلوبی تا پایان 
هفته نوزدهم داشته و با صدرنشینی به دربی 103 وارد می شود. 
بخش اعظمی از موفقیت استقلال بی شک حاصل تدابیری است 
که سرمربی استقلال از ابتدای فصل تبیین کرده و بخش دیگری 

از این موفقیت را باید به پای بازیکنان نوشت.
جواد نکونام اما در تازه ترین اظهارات خود بار دیگر نســبت به 
نحوه یارگیری تیم انتقاد کرده و این جملات را به زبان آورده است: 
»ما چه تیمی هستیم که رقیبمان چه پرسپولیس، چه سپاهان و 
چه تراکتور و حتی همین استقلال خوزستان 7 تا بازیکن جذب 

کرده. ما اندازه کدامیک از این تیم ها هستیم که مدعی قهرمانی باشیم؟«
بیان این جملات از سوی سرمربی استقلال با هدف نمایان سازی عملکرد مدیران است اما اگر از جهت اشاره مداوم به اینکه 
استقلال بازیکن ندارد و در نقل و انتقالات خوب عمل کرده، باشد، به نوعی تلاش بازیکنانی که تا به امروز موجب صدرنشینی 

استقلال شده اند و یا با 3 امتیاز اختلاف نسبت به تیم دوم در صدرجدول قرار گرفته اند، زیر سؤال خواهد برد.
البته سرمربی استقلال بارها در مصاحبه های خود به این نکته هم اشاره کرده که با تلاش بازیکنان در چنین جایگاهی قرار 
داریم و احتمالاً منظور سرمربی استقلال این است که دستش برای انجام تعویض ها باز باشد یا در زمانی که تیمش مصدوم می دهد 
و یا بازیکنی محروم است، با فراغ بال بازیکن جانشین را در ترکیب قرار دهد اما به طور ناخودآگاه ممکن است اشاره پی درپی 
به نداشــتن بازیکن موجب ناراحتی بازیکنان فعلی اســتقلال شود که تا اینجا موفق شدند تیم را در بهترین حالت ممکن حفظ 
کنند.برخی نیز معتقدند نکونام در صحبت های خصوصی خود با بازیکنان جملات متفاوتی را به زبان می آورد و چنین اظهاراتی 
که بعد از بازی با اســتقلال خوزســتان از زبان آقای سرمربی خارجی شد، صرفاً به جهت مقابله با سیاست های باشگاه است. این 
استدلال شاید به واقعیت نزدیک باشد چون اگر چنین فضایی میان سرمربی و بازیکنان وجود نداشت، تداوم صدرنشینی برای 
اســتقلال ممکن نمی شــد و صدای بازیکنان فعلی درمی آمد و آنها نسبت به اظهارات سرمربی خود معترض می شدند اما ظاهراً 
بازیکنان اســتقلال به این باور رسیده اند اســتراتژی بیرون آقای سرمربی صرفاً مصرف خارجی دارد و در داخل تیم میان  آنها و 
نکونام مســائل دیگری می گذرد. اینکه نکونام انتظار داشــته بازیکنانی در حد و انتظار قایدی یا محبی جذب شوند، انتظار قابل 
ملاحظه ای اســت. یا اینکه او به تیم پرســتاره تر فصل پیش اشاره دارد که درجایگاه سوم قرار گرفت اما سرمربی استقلال نیز به 
خوبی می داند که داشتن یک استراتژی تاکتیکی مناسب تا چه اندازه در موفقیت یک تیم اهمیت دارد که استقلال او در فصل 
جاری از این خصوصیات بهره مند است و به خوبی توانسته تاکتیک پیروزی را در میدان رقابت پیاده کند.نتیجه بازی با استقلال 

خوزستان خود به تنهایی گویای وضعیت کنونی نکونام و تیمش است.

نکونام، صدرنشین ناراضی!

زوج فرجی - نعمتی و خاطره تلخ ژستد!
 با اتفاقاتی که رخ داده هیچ بعید نیست مثل دربی آخر سال 1400 باز هم پرسپولیس 
با زوج علی نعمتی -فرشــاد فرجی در قلب دفاع به میدان برود.درســت دو سال قبل 
پرســپولیس یحیی که در تعقیب استقلال فرهاد مجیدی بود در دربی آخر سال که 
درست حوالی همین بازه زمانی دربی 103 برگزار شد، سرخ ها با گل علی نعمتی در 
نیمه نخســت از حریف پیش افتادند و تا اولین شکســت حریف و کم کردن فاصله با 
رقیب سنتی در کورس قهرمانی فاصله نداشتند که یک ارسال و یک ضربه سر درست 
از بین فرشاد فرجی و علی نعمتی باعث شد تا رودی ژستد تنها خارجی گلزن تاریخ 

دربی های اردو استقلال بازی را به تساوی کشانده و ورق را برگرداند.حالا و در شرایطی 
که پرسپولیس به شکلی عجیب یکی یکی مدافعان میانی اش را از دست می دهد احتمال 
تشــکیل دوباره این زوج در مرکز خط دفاع وجود دارد و در حالتی مشابه این نگرانی 
بزرگ وجود دارد که استقلال با اتکا به نیروی هوایی قدرتمندش و تأکید همه جانبه 
روی استفاده از ضربات ایستگاهی و ارسال ها با  بلانکو و دیگر قد بلندهای رقیب دنبال 
باز کردن دروازه بیرانوند و حفظ فاصله سه امتیازی در جدول باشد.-پرسپولیس این 
فصل را با زوج کنعانی - پورعلی گنجی که هر دو ملی پوش هستند در قلب دفاع آغاز 

کرد و بعد از مصدومیت شدید پورعلی گنجی زوج گولسیانی- کنعانی تشکیل شد که 
در چند بازی مشکلاتی داشت. در چند بازی نیز غیبت های کنعانی به دلایل مختلف 
باعث شد تا فرشاد فرجی کنار گولسیانی بازی کند. حالا و در دو بازی اخیر با مصدومیت 
گولسیانی زوج کنعانی - فرجی تشکیل شده که البته در نیم فصل دوم لیگ بیستم 
هم کنار هم بازی می کردند.بعد از محرومیت کنعانی اما حالا احتمالاً تشکیل پنجمین 
زوج در مرکز خط دفاع پرسپولیس این فصل وجود دارد و شاید نعمتی و فرجی که در 

لیگ بیست و یکم کنار هم و مقابل حامد لک بازی می کردند .
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نشانگرهای زیستی جدیدی که در خون کشف 
شده اند، می توانند به پیش بینی پیری بیولوژیکی 

کمک کنند.
پژوهشگران »دانشگاه پیتسبرگ«، نشانگرهای 
زیســتی مرتبط با پیری سالم و سریع را در خون 
کشــف کرده اند که به آنها امکان می دهد تا سن 
بیولوژیکی را پیش بینی کنند و بفهمند ســرعت 
پیری سلول ها و اندام های یک شخص بدون توجه 

به تاریخ تولد او چقدر است.
به نقل از ســاینمگ، پژوهش جدید دانشگاه 
پیتســبرگ، مسیرها و ترکیباتی را نشان می دهد 
که ممکن اســت زمینه ساز سن بیولوژیکی باشند 
و این موضوع را آشــکار می سازد که چرا افراد به 
 طور متفاوتی پیر می شوند. همچنین این پژوهش، 
اهداف جدیدی را برای مداخلاتی پیشنهاد می کند 
که می توانند پیری را کاهش و طول عمر ســالم را 

افزایش دهند.
»آدیتی گورکار«دانشــیار طب سالمندان در 
دانشکده پزشکی دانشگاه پیتسبرگ و پژوهشگر 
ارشد این پروژه گفت: سن چیزی بیش از یک عدد 
است. دو انســان ۶۵ ساله را تصور کنید که یکی 
بــا دوچرخه به محل کار می رود و آخر هفته ها به 
اسکی می رود و دیگری نمی تواند از پله ها بالا برود. 
این دو شخص، سن تقویمی یکسانی دارند اما سن 
بیولوژیکی آنها بسیار متفاوت است. چرا سن این دو 
نفر متفاوت است؟ این پرسش باعث شد تحقیقات 

من آغاز شوند.
گــورکار و گروهش برای پاســخ دادن به این 
پرسش، ۱۹۶ سالمند را به عنوان سالمندان سالم 
یا ســریع طبقه بندی کردند و با توجه به این که 
چگونه چالش های ســاده راه رفتــن را به راحتی 
انجام می دهند، به مقایســه آنها پرداختند. از آنجا 
که توانایی راه رفتن یک معیار جامع برای آمادگی 
قلبی-عروقی، قدرت بدنی و سلامت عصبی است، 
پژوهش هــای دیگر نشــان داده اند کــه می تواند 
بهترین پیش بینی کننده برای احتمال بســتری 
شــدن در بیمارســتان، ناتوانی، ضعف عملکرد و 
مرگ در افراد مسن باشد.سالمندان سالم، ۷۵ ساله 
یا بالاتر بودند و می توانســتند از پله ها بالا بروند یا 
۱۵ دقیقه بدون اســتراحت راه بروند. سالمندان 
سریع که بین ۶۵ تا ۷۵ سال داشتند، در طول این 
چالش ها باید استراحت می کردند.به گفته گورکار، 
این پژوهش منحصربه فرد اســت زیرا سالمندان 
ســریع از نظر زمانی جوان تر از ســالمندان سالم 
بودند و این موضوع به پژوهشگران امکان می دهد 
تا برخلاف ســایر پژوهش هایی که بزرگســالان 
جوان را با افراد مســن تر مقایســه کرده اند، روی 
 نشانگرهای پیری بیولوژیکی تمرکز داشته باشند؛ نه

 نشانگرهای زمانی.

دلار  57.450

یورو 63.400

پوند  73.150

درهم  16.150

لیر  1.950

سکه  تمام  37.500.000

سکه نیم  21.050.000

سکه ربع  13.750.000

سکه یک گرمی  6.800.000

قیمت ارز بازارآزاد  )تومان(

پس از اینکه طــلا )XAU/USD( به بالای 2۱00 دلار 
صعود کرد، خریداران فنی علاقه نشان دادند و به جفت 

ارز کمک کردند تا بالاتر بروند.
به گزارش شــبکه اطلاع رســانی طلا و ارز به نقل از 
»اف ایکس استریت« در پی فشار فروش گسترده پیرامون 
دلار آمریکا )USD( و همزمان با افزایش بازده اوراق قرضه 
خزانه داری ایالات متحده، طلا )XAU/USD( شتاب صعودی 
را به خود اختصاص داد و به بالای 2۱80 دلار یا بالاترین 

سطح هفتگی رسید.
گفتنی است جفت طلا )XAU/USD( پیش از انتشار آمار 
تورم کلیدی ایالات متحده در هفته ی آینده، از نظر فنی 

در وضعیت خرید باقی می ماند.

  طلا در صدد ثبت بیشترین رشد یک هفته ای 
از اکتبر؛ هفته ای که گذشت

طلا پس از پایان هفته ی گذشــته، با افزایش حدودأ 
2 درصــدی در روز جمعه، هفته ی جدید را با ثبات آغاز 
کرد. پس از اینکه طلا )XAU/USD( به بالای 2۱00 دلار 
صعود کرد، خریداران فنی علاقه نشان دادند و به جفت 
ارز کمک کردند تا بالاتــر بروند.داده های ایالات متحده 
در روز ســه شــنبه حاکی از آن بود کــه PMI خدمات 
ISM، از ۵3.4 در ژانویــه بــه ۵2.۶ در ماه فوریه کاهش 
یافته اســت. به علاوه، شاخص قیمت های پرداخت شده، 
جزء تورمی گــزارش PMI، از ۶4 به ۵8.۶ کاهش یافت، 
در حالی که شــاخص اشــتغال به 48 کاهش یافت که 
 در واقع، تعدیل در حقوق و دســتمزد بخش خدمات را 

منعکس می کرد.
افزون بر آن، بازده اوراق قرضه ۱0 ساله ی خزانه داری 
آمریکا به زیر 4.2 درصد رسید و در پی این داده ها، دلار 
تحت فشار فروش قرار گرفت و به طلا اجازه داد حرکت 
صعــودی خود را حفظ کند.جروم پــاول، رئیس فدرال 
رزرو گزارش سیاســت پولی شش ماهه را ارائه کرد و روز 
چهارشنبه در برابر کمیته خدمات مالی مجلس نمایندگان 
شهادت داد. پاول بر این نکته اذعان داشت که تعیین زمان 
شــروع کاهش نرخ سیاستی منوط به داده های دریافتی 
اســت و همچنین پیش از اتخاذ هر تغییری در رویکرد 
سیاســی، به ضرورت کسب اطمینان بیشتر در زمینه ی 
رســیدن تورم به هدف 2 درصدی تأکید کرد.غیر از آن، 
هنگامی که از پاول در مورد چشــم انداز اقتصادی سوال 
شد، به وضوح پاســخ داد که دلیلی وجود ندارد که فکر 
کنیم اقتصاد در کوتاه مدت با خطر رکود مواجه اســت یا 
قرار اســت که با آن مواجه شود.اگرچه پاول ترجیح داد 
رهنمون مشخصی در مورد زمان بندی سیاست محوری 
ارائه ندهد، اما همچنان در را به روی کاهش نرخ در ژوئن 
باز گذاشــت.در عین حال، جریان های ریسک در اواسط 
هفته بر بازارهای مالی تسلط یافتند و این موضوع باعث 
شد که دور دیگری از ضعف گسترده ی دلار آمریکا آغاز 

شود که افزایش روند صعودی طلا را رقم بزند.

  طلا و دلار
از ســوی دیگر، براساس گزارشــی از سوی چین، به 
عنوان بزرگترین مصرف کننده ی طــلا در جهان، مازاد 
تجــاری از ۷۵.43 میلیارد دلار در دســامبر به ۱2۵.۱۶ 
میلیــارد دلار در دوره ی ژانویه تا فوریــه افزایش یافته 
اســت. این آمار فراتر از انتظــار ۱03.۷ میلیارد دلاری 
بازار بود و مسیر افزایش بیشــتر طلا )XAU/USD( را در 
جلسات معاملاتی آسیایی هموار کرد. اما در ادامه ی روز، 
بازدهی ۱0 ساله ی ایالات متحده به زیر 4.۱ درصد و به 
ضعیف ترین ســطح خود در یک ماه رسید، و این زمانی 
بــود که بنا بر گزارش اداره آمار نیروی کار ایالات متحده 
)BLS(، هزینه های کار واحد در سه ماهه ی چهارم از 0.۵ 
درصد بــه 0.4 درصد کاهش یافت. علاوه بر این، وزارت 
 کار ایالات متحده گزارش داد که در هفته ی منتهی به ۱2 
مارس، 2۱۷.000 درخواست اولیه ی بیکاری مطرح شد 
که البته با آمار هفته ی قبل مطابقت داشــت.از این رو، 
طلا روز پنج شــنبه هفتمین روز معاملاتی متوالی را در 
محدوده ی مثبت بست و به بالاترین رکورد تاریخی خود 

بالای 2۱۶0 دلار رسید.
 BLS همچنین در چشم انداز داده ها، براساس گزارش
در روز جمعه، حقوق و دستمزد غیرکشاورزی در ایالات 
متحــده در ماه فوریه 2۷۵000 افزایش یافت که فراتر از 
رقم 200000 مورد انتظار بازار بود. سایر جزئیات گزارش 
مشاغل حاکی از آن بود که در حالی که نرخ مشارکت نیروی 
کار در ۶2.۵ درصد ثابت مانده، نرخ بیکاری از 3.۷ درصد به 
3.۹ درصد افزایش یافته است. به این ترتیب، دلار با واکنش 
 اولیه، بار دیگر، تحت فشار فروش قرار گرفت و طلا نیز به 

سطحی بالاتر از 2۱80 دلار صعود کرد.

افزایش فروش قابل توجه بی وای 
دی در استرالیا

بی وای دی چین در بازار استرالیا که هیچ گونه تعرفه ای 
برای واردات خودرو وضع نکرده عملکرد تحسین   برانگیز داشته 
است. شرکت چینی بی وای دی با پشت سر گذاشتن تسلا 
در بازارهای جهانی خود را به عنوان یک خودروســاز مهم 
مطرح کرده اســت. البته محصولات برقی این شرکت هنوز 
در آمریکا حضور ندارند چراکه سیاست های تجاری این کشور 
مانع حضور بی وای دی و رقابت با خودروسازان داخلی آمریکا 
شــده است. اما درصورتی که فضای آزادی برای چینی ها در 

آمریکا وجود داشته باشد، اوضاع چگونه خواهد بود؟ پاسخ 
قطعی برای این پرسش وجود ندارد اما شاید بازار خودروی 
استرالیا بتواند چشم اندازی از آن را نشان دهد. بی وای دی 
در استرالیا با هیچ تعرفه وارداتی مواجه نیست چراکه کشور 
اســترالیا فاقد خودروسازان داخلی است و دولت فعلی این 
کشور نیز تبلیغات وسیعی برای همه گیری خودروهای برقی 
انجام داده است؛ به عبارت دیگر بی وای دی با آزادی عمل 

کامل راهی استرالیا شده و رشد سریعی را نشان می دهد.
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 آیا طلا در وضعیت
 خرید است؟

پیش بینی پیری بیولوژیکی 
ممکن می شود

در بخش کامیون های کِشنده چینی بازار کشورمان تنوع زیادی 
شــکل گرفته است که می تواند انتخاب را دشوار کند. ازاین رو، در 

ادامه بهترین کِشنده های چینی را معرفی خواهیم کرد.
به گزارش دنــده ۶ - روزگاری نه چندان دور، در کشــورمان 
بروزترین کامیون های اروپایی از برندهایی مثل اســکانیا، ولوو و 
مرســدس بنز مونتاژ می شــد اما با تنگ تر شدن حلقه تحریم ها، 
کامیون ســازان مشهور اروپایی یکی پس از دیگری به همکاری با 
ایران پایان دادند و جای آن ها را کامیون های خوش خط وخال چینی 
گرفتند. به همین دلیل، امروز کِشــنده های زیادی را از برندهای 
مختلف چینی در کشورمان می بینیم که توسط شرکت های مختلفی 
مونتاژ می شوند. این کامیون ها هرچند قطعاً کیفیت اروپایی ها را 
ندارند اما نســبت به نمونه های قدیمی و بدنامی مثل هوو بسیار 
بهتر و پیشرفته تر شده و در این شرایط می توانند گزینه ای مناسب 
برای نوســازی ناوگان کامیون های فرســوده کشور باشند و رفاه 
نسبی را برای رانندگان فراهم کنند. همچنین کِشنده های چینی 
با قیمتی بیش از نصف نمونه های اروپای که به صورت محدود وارد 
کشــور می شوند، در دسترس طیف گسترده تری از رانندگان قرار 
دارند. البته بایــد در انتخاب از بین این کامیون های چینی دقت 
داشت و سراغ نمونه های باکیفیت تر رفت. ازاین رو، قصد داریم در 
ادامه بهترین کامیون های کِشــنده حال حاضر بازار کشورمان را 

معرفی کنیم.
کامیون کِشنده شکموتو X5000 محصول شرکت چینی شاکمن 
اســت و در ایران توســط آرین دیزل مونتاژ و عرضه می شود. این 
کامیون اولین بار در نمایشــگاه خودروی اصفهان ۱40۱ رونمایی 
شد و بعداً آرین دیزل نسخه های باری و کمپرسی آن را هم معرفی 
کرد. این کامیون به یک پیشــرانه ۱3 لیتری شش سیلندر خطی 
توربودیزل کامینز با اینترکولر مجهز اســت که ۵20 اســب بخار 
قدرت و 24۶0 نیوتن متر گشــتاور تولیــد می کند. با این اعداد، 
شکموتو X5000 یکی از قوی ترین کشنده بازار کشورمان محسوب 
می شود. انتقال نیروی موتور هم از طریق یک گیربکس اتوماتیک 
AMT ساخت شرکت FAST با ۱۶ دنده جلو و 2 دنده عقب صورت 
می گیرد. X5000 همچنین از امکانات فراوانی مثل کولر و بخاری 
درجا، کروز کنترل، گرم کن صندلی راننده، سنسور باران، سیستم 
پایش نقاط کور با دوربین 3۶0 درجه، سیســتم پایش باد تایرها، 
ترمز اضطراری، سیســتم کنترل پایداری، سیستم کنترل لغزش، 
سیستم هشدار انحراف از مسیر مجهز است تا یکی از مجهزترین 

کِشنده های حال حاضر بازار لقب گیرد.

KX دانگ فنگ  
ســابقه همکاری سایپا دیزل با دانگ فنگ طولانی است و این 
شرکت حتی اولین کِشنده به اصطلاح ملی خود را هم با نام کاو بر 

اساس کِشنده دانگ فنگ تولید کرد. یکی از جدیدترین کشنده هایی 
که ســایپا دیزل از این شرکت چینی به ایران آورده، KX نام دارد 
که در دو نسخهKX480 و KX520 عرضه می شود. هردو نسخه به 
پیشرانه ۱3 لیتری شش سیلندر خطی کامینز مجهز هستند اما 
این موتور در نســخه اول 480 اســب بخار قدرت و 2320 نیوتن 
متر گشتاور و در نسخه دوم ۵20 اسب بخار قدرت و 24۶0 نیوتن 
متر گشتاور تولید می کند. انتقال نیرو در هردو نسخه هم توسط 
یک گیربکس ZF با ۱2 دنده جلو و 2 دنده عقب صورت می گیرد. 
اســتارت از راه دور، کولر و بخاری درجا، آینه های جانبی برقی با 
گرم کــن، ترمز اضطراری، رادار حفظ حرکت میان خطوط و ترمز 
پیشگیری از برخورد جلو هم ازجمله امکانات این کامیون هستند. 
هم اکنــون دانگ فنگ KX480 با قیمت ۵ میلیارد و 2۵0 میلیون 
تومان و KX520 با قیمت ۵ میلیارد و 400 میلیون تومان توسط 

سایپا دیزل به فروش می رسد.
شرکت چینی جک که در بخش خودروهای سواری در کشورمان 
کاملًا شناخته شــده است، در بخش تولید کامیون و کامیونت هم 
حضور پررنگی دارد. این شــرکت اولین بار در دهه ۹0 شمسی با 
کِشنده گالوپ وارد بازار سنگین کشورمان شد اما نتوانست موفقیت 

چندانی کسب کند. 
بااین حال، جک در اوایل ســال ۱40۱ ایــن بار با گروه مایان 
و کشــنده جدید گالوپ K7 وارد بازار ایران شــد. این کامیون در 
کشــورمان با نام دیما عرضه می شود. این کامیون که در طراحی 
کابین از نسل چهارم مرسدس بنز آکتروس الگوبرداری کرده، نمای 
بروزی دارد. دیما از یک پیشرانه ۱۱.8 لیتری شش سیلندر خطی 
کامینز استفاده می کند که 4۹0 اسب بخار قدرت و 2300 نیوتن 
متر گشتاور تولید می کند و به یک گیربکس ZF اتوماتیک با ۱2 
دنده جلو و 2 دنده عقب مجهز است. دیما در داخل نیز از کابینی 
بروز بهره می برد که با تودوزی چرمی، فضای لوکسی را ایجاد کرده 
اســت. کِشنده دیما هم اکنون با قیمت ۵ میلیارد و 2۵0 میلیون 

تومان به فروش می رسد.

H5 فوتون  
ایران خودرو دیزل برای اینکه در بخش سنگین بازار کشورمان 
حضور داشته باشد سال ها است سراغ فوتون رفته است و هم اکنون 
دو کِشنده این شرکت را با نام های H4 و H5 مونتاژ می کند. این دو 
کِشنده هردو از پیشرانه ۱۱.8 لیتری شش سیلندر خطی کامینز 
استفاده می کنند اما این موتور در H5 خروجی برابر با 4۶0 اسب 
بخار قدرت و 2300 نیوتن متر گشتاور را ارائه می کند درحالی که 
این اعداد در H4 به ترتیب 430 اســب بخار و 2200 نیوتن متر 
گشتاور هســتند. انتقال نیرو در فوتون H5 توسط یک گیربکس 
اتوماتیــک ZF با ۱2 دنده جلو و 4 دنــده عقب صورت می گیرد 

درحالی که این کار در H4 از طریق یک گیربکس ZF دستی با ۱۶ 
دنده جلو و 2 دنده عقب انجام می شــود. H5 همچنین از طراحی 
بروزتر و کابین مدرن تری هم بهره می برد اما حدود 8۵۵ میلیون 
 H4 تومان گران تر اســت که اختلاف زیادی اســت. قیمت فوتون
هم اکنــون 3 میلیارد و ۷0۵ میلیون تومان و H5 چهار میلیارد و 

۵۶0 میلیون تومان است.

  پیلسان 480
یکــی دیگر از کِشــنده های نســبتاً قابل قبول چینــی بازار 
کشــورمان پیلسان اســت. این کامیون ساخت شــرکت سینو 
تراک اســت که در ایران توســط مجتمع صنعتی پلیسان عرضه 
می شــود که یکی از زیرمجموعه های گروه بزرگ ماموت اســت. 
هرچند سینو تراک به واسطه کِشــنده هوو در کشورمان شرکت 
 خوش نامی نیســت اما پیلســان را نباید با تصویر بدی که از هوو

 داریم قضاوت کنیم.
 این کِشــنده از پیشــرانه  ۱3 لیتری شــش سیلندر خطی 
 ســینو تراک اســتفاده می کند که تحت لیسانســمان اســت.

 این موتور 480 اسب بخار قدرت و 2300 نیوتن متر گشتاور تولید 
می کند و به یک گیربکس AMT ساخت ZF با ۱2 دنده جلو متصل 
اســت. در طراحی کابین پیلسان هم وام گیری از کامیون هایمان 
مشهود است. پیلسان در نمایشگاه خودروی تهران ۱402 از نسخه 
جدید این کِشنده با نام ۵40 هم رونمایی کرد که با برخورداری از 
۵40 اسب بخار قدرت، یکی از قوی ترین کِشنده های بازار کشورمان 

خواهد بود و قرار است از سال ۱403 راهی بازار شود.

BD500 امپاور  
هرچند گروه بهمن کار خود را در بازار سنگین های کشورمان 
با مونتاژ کامیون های فاو آغاز کرد اما بعداً کِشــنده ای با نام امپاور 

را هم به سبد محصولات خود افزود.
 این کامیون اما بر اســاس فوتون H5 ایران خودرو دیزل شکل 
گرفته و شــباهت زیادی به آن دارد اما از پیشرانه قوی تری بهره 
می برد. در ســینه امپاور یک پیشرانه ۱۱.8 لیتری شش سیلندر 
خطی کامینز قرار گرفته است که 4۹0 اسب بخار قدرت و 2300 
نیوتن متر گشــتاور تولید می کند. انتقال نیروی موتور هم توسط 
یک گیربکس اتوماتیک ZF با ۱2 دنده جلو و 2 دنده عقب صورت 
می گیــرد. امپاور همچنین از تأییدیه ADR اســتاندارد اروپا برای 
حمل کالاهای خطرناک هم برخوردار است و تجهیزاتی مثل کولر 
و بخاری درجا، گرم کن صندلی راننده، اســتارت بیرون از کابین، 
سیســتم هشــدار برخورد جلو و... را ارائه می کند. این کِشنده با 
قیمت 4 میلیارد و ۶2۵ میلیون تومان عرضه می شود که کمی از 

فوتون H5 گران تر است.

بهترین کامیون های کشنده چینی بازار ایران

یک نوآوری جدید در الیاف فعال و فرآیندهای 
بافندگی به در دســترس  قــرار گرفتن لباس های 
سفارشــی سازگار با محیط زیست کمک می کند. 
لباســی را تصور کنید که نه تنها کاملا مناســب 
شماســت، بلکه همراه با استایل، اندام و ترندهای 
هر فصل، تغییر شــکل می دهد. به نظر می رســد 
ایــن یک ایده آینده نگرانه باشــد، امــا این لباس 
»هوشــمند« به لطــف همکاری بیــن مبتکران 
نساجی در موسســه فناوری ماساچوست)MIT( و 
یک خانه مد ایجاد شــده اســت.به نقل از آی ای، 
به طور ســنتی، خیاطی سفارشی و تولید لباس 
به اندازه مشتری تنها راه برای اطمینان از تناسب 
کامل آن بــا اندام فرد به حســاب می آید. با این 
حال، این گزینه برای اکثر مردم بسیار گران است. 
اکنون یک نــوآوری جدید در تولید الیاف فعال و 
فرآیندهای بافندگی به در دســترس قرار گرفتن 
هرچه بیشتر لباس های  سفارشی سازگار با محیط 
 Sasha(زیست کمک می کند.ساشــا مک کینلی
McKinlay( کــه بــه تازگــی وارد بخش معماری 
موسسه فناوری ماساچوست شده است، آن را یک 
انقلاب در صنعت مد پایدار می داند.او می گوید: ما 
ســعی می کنیم برای مردم راهی فراهم کنیم تا از 
 طریق لباس های ماندگار، خود را ابراز کنند، لباسی 
که نه فقط مناسب یک فصل باشد، بلکه برای سالها 

آن را استفاده کنند.

مهندسان »ام آی تی« یک 
لباس تغییر شکل دهنده 

ساختند
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